
 

Valle og Hylestad sokneråd 
4747 Valle 
Tlf 97784706  
epost post@valle.kyrkja.no Tysdag 7. januar 2020 
 

Innkalling til møte i Valle og Hylestad sokneråd 
Tysdag 21. januar 2020 kl 15-18 på kyrkjekontoret i Valle 
 
Soknerådssaker (SR) foregår frå kl 15:15 til 16:15 samt frå kl 17:30 til 18:00.  
Fellesrådssaker (FR) foregår frå kl 16:30 til 17:30.  
Det vert enkel matservering kl 15:00 - 15:15 og kaffipause kl 16:15 - 16:30. 
Vi tek kontakt nokre timer i forvegen og planlegg mat og kaffepause. 
 
Innkalte medlemer er Gudrun Sagneskar, Siri Irene Nordbø Melhus, Bente May Bjørgum, 
Lisbeth Dalquist Homme, Liv Bjørgum Ryningen, Knut Olav Uppstad og Kristine Borgen 
(sokneprest).  
Innkalte varamedlemer som møter fast er Ellen Agnethe Nygaard Jansen og Sissel Åkre.  
Innkalt kommunal representant til fellesrådssakene er Knut Hagen.  
Som sekretær møter kyrkjesjef Anne Kirsten Ringstad.  
 
Gyldig forfall meldast så snart som muleg til kyrkjesjef for nødvendig innkalling av 
varamedlemer. Kopi av denne møteinnkalling sendast til alle interesserte. Vel møtt! 
 
Knut Olav Uppstad (sign) 
leiar 
 

 
 
Soknerådssaker (SR) 
Matservering 15:00 
Åpningsord 15:15 
Godkjenning av innkalling. 
 
SR 01/2020 Møtekalender 
Tidspunkter for soknerådsmøter og AU-møter i 1 halvår av 2020. 
 
SR 02/2020 Møteplan 
Tidsramme for soknerådsmøtene med skilje mellom fellesrådssaker og soknerådssaker. 
 
SR 03/2020 Framdrift 
Opplegg for produksjon av møteinnkallinger og møtebøker. 
 
SR 04/2020 På kalenderen 
Oversikt over Gudstenester og arrangement sidan sist, og plan framover. 

 



SR 05/20 Soknemøte 
Planlegging av soknemøte / årsmøte for Valle og Hylestad sokn i 2020. 
 
SR 06/20 Diakoniutval.  
Det er behov for fleire representanter i diakoniutvalet. 
 
SR 07/20 Offersøknader 
Vurdering av offersøknader opp mot tidlegare ofringslister. 

 
 
Fellesrådssaker (FR) 
Kaffiservering kl 16:15  
Godkjenning av innkalling. 
Kommunen orienterer 
 
FR 01/20 Diakonstilling.  

Ny samarbeidsavtale for diakonstilling i Otredal prosti. 
 
FR 02/20 Alterring 

Altarringen i Valle kyrkje må reparerast og noko vart undersøkt før kyrkjejubileet. 
 
FR 03/20 Kulturminneplan 

Valle kommune har ute til høyring ein kulturminneplan som omfatter kyrkja. 
 
FR 04/20 NKFR 

Nettverk for kirkelig fellesråd vil knytte til seg fellesråd i Noreg. 
 
FR 05/20 Kartverket 

Kartverket har ikkje funne feil med overskjøting av Meinigheitshuset 
 

 
 
 



FR 01/2020 - Møtekalender - Tysdag 21. januar 2020 
Tidspunkter for soknerådsmøter og AU-møter i 1 halvår av 2020 
 
Konstitueringsmøte 26 november 2019 kl 20 bestemte at soknerådsmøtene skulle vere på 
nærmare fastsette tysdager kl 15. 
 
Soknerådet har arbeidsutval (AU) som skal bestå av prest, kyrkjesjef, leder og nestleder, 
som forbereder sakene for soknerådet. AU vil då ha sine møter på dei tysdagene som er to 
veker før soknerådsmøte.  
 
For vårsesongen 2020 kan ein då ha som mal at soknerådsmøtene er kvar tredje tysdag i 
månaden, og at AU-møtene dermed er kvar fyrste tysdag i månaden.  
 
Vidare hvis møtene etter denne malen kjem ulageleg på eit eller anna så flytjast 
soknerådsmøte og AU-møte ei veke tilbake. 
 
Forslag: 
 

Tysdag 7. januar 2020: AU kl 12 
Tysdag 14. januar 2020 
Tysdag 21. januar 2020: Sokneråd kl 15 
Tysdag 28. januar 2020  
 
Tysdag 4. februar 2020: AU kl 12 
Tysdag 11. februar 2020 
Tysdag 18. februar 2020: Sokneråd kl 15 
Tysdag 25. februar 2020: 
 
Tysdag 3. mars 2020: AU kl 12 
Tysdag 10. mars 2020:  
Tysdag 17. mars 2020:Sokneråd kl 15 
Tysdag 24. mars 2020 
Tysdag 31. mars 2020: AU kl 12 

Tysdag 7. april 2020 (påske) 
Tysdag 14. april 2020: Sokneråd kl 15 
Tysdag 21. april 2020 
Tysdag 28. april 2020 
 
Tysdag 5. mai 2020: AU kl 12 
Tysdag 12. mai 2020 
Tysdag 19. mai 2020: Sokneråd kl 15 
Tysdag 26. mai 2020 
 
Tysdag 2. juni 2020: AU kl 12 
Tysdag 9. juni 2020 
Tysdag 16. juni 2020: Sokneråd kl 15 
Tysdag 23. juni 2020 
Tysdag 30. juni 2020 

 
Møtehandsaming 
 
Vedtak 
 
 
 
 
 



SR 02/2020 - Møteplan - Tysdag 21. januar 2020 
Tidsramme for soknerådsmøtene med skilje mellom fellesrådssaker og soknerådssaker. 
 
Valle og Hylestad sokneråd med fellesrådsfunksjon har sju medlemer i soknerådet og åtte 
medlemer i fellesrådsfunksjonen, og det er behov for å skilje desse sakene med forskjellige 
tidsrammer. 
 
Det er ein del framme no om at det er mest fornuftig å begynne med soknerådssakene.  
 
Samtidig har kommunens representant behov for å vite kva tid fellesrådssakene starter.  
 
For å ivaretake begge desse omsyna så kan ein køyre sokneråd ein times tid, og så deretter 
fellesråd ein times tid, og så til slutt legge inn reservetid for dei soknerådssakene ein ikkje 
vart ferdig med. 
 
Soknerådsmøtene er bestemt til å starte kl 15, når mange kjem frå jobb, så då passer det å 
begynne med matpause. Og så i overangen til fellesrådssaker så passer det med ein 
kaffepause. 
 
Då er forslag om møteplan slik: 
 
15:00-15:15: Matservering til dei som ynskjer 
15:15-16:15: Soknerådet møter (SR) 
16:15-16:30: Kaffiservering 
16:30-17:30: Fellesrådsfunksjonen møter (FR) 
17:30-18:00: Reservetid for sokneråd (eller fellesrådsfunksjon) 
 
Møtehandsaming 
 
Vedtak 
 



SR 03/2020 - Framdrift - Tysdag 21. januar 2020 
Opplegg for produksjon av møteinnkallinger og møtebøker. 
 
Mellom møtene så skal det lagast offentlege møteinnkallinger og møtebøker i samsvar med 
kyrkjelova og verksemdreglene. 
 
Her er forslag på framdrift: 

1. Arbeidsutvalet (AU) samler opp innmeldte saker og forbereder desse til AU-møte, 
med saksnummer (AU 000/2020).  

2. Frist for å melde inn saker til neste soknerådsmøte er AU-møte. 
3. AU går gjennom alle innkomne saker på AU-møte, og bestemmer korleis dette skal 

vidare til sokneråd, med saksnummer (SR 000/2020) og (FR 000/2020).  
4. Møteinnkalling utformast på AU-møte og sendast ut innan dagen etter til dei innkalte. 
5. Kopi av innkalling sendast til alle interesserte, og leggjast ut på heimesida. 
6. Soknerådsmøte gjennomførast. 
7. Møtebokforslag utarbeidast innan innan dagen etter soknerådsmøte og sendast på 

epost til dei som var tilstades.  
8. Tilbakemelding med rettelser og tilføyelser skjer innan fem dager. 
9. Møtebok i korrigert og signert versjon sendast ut til alle dei innkalte. 
10. Kopi av møtebok sendast til alle interesserte,  og leggjast ut på heimesida.. 

 
Møtehandsaming 
 
Vedtak 



Sak SR 04/2020 - På kalenderen - Tysdag 21. januar 2020 
Oversikt over Gudstjenester og arrangement sidan sist, og plan framover. 
 
Dokument: 

Vedteken gudstenesteplan  
 
Her er liste over dei hendingene som har vore i Valle og Hylestad sokn sidan siste 
soknerådsmøte den 26. november, og så ei liste over dei hendingane som er sett opp i tida 
framover.  
 
Det er bestemt ein gudstjenesteplan for året 2020 som vart vedteke i sak SR 12/19. 
Annonsering skjer i Setesdølen, på Facebook på sida “Kyrkja i Bykle, Valle og Hylestad”, og 
så kjem det fram på heimesida til Valle og Hylestad sokn, 
“http://valle.kyrkja.no/Valle-og-Hylestad” 
 

● Sidan sist 
○ Soknerådsmøte 26 november 2019 kl 16 og 20 

○ Annonse i Setesdølen, 28 november 2019 
■ Fakkeltog og ljosmesse i Valle kyrkje 30. november 2019 kl  
■ Gudsteneste med 175-årsjubileum 1. desember 2019 kl 11:00 

○ Annonse i Setesdølen, 5 desember 2019 
■ Gudsteneste i Hylestad kyrkje 8. desember 2019 kl 11:00 

○ Råbygg i Valle kyrkje, 15 desember 2019 kl 19 
○ Informasjon i Valle radio 

■ Messe for eldre i Valle kyrkje, 17 desember 2019 kl 11:00 
○ Annonse i Setesdaølen, 19 desember 2019 

■ Skulegudsteneste i Valle kyrkje, 20 desember 2019 kl 08:45 
○ Kim Rysstad i Valle kyrkje, 21 desember 2019 kl 18 og 20 

■ Jolaftansgudstjeneste i Valle kyrkje, 24 desember 2019 kl 16:30 
■ Joledagsgudstjeneste i Hylestad kyrkje, 25 desember 2019 kl 12:00 
■ Nyttårsaftansgudst. i Hylestad kyrkje, 31 desember 2019 kl 23:15 

○ Konsert Henrik West 4 jan 2020 kl 17 
○ Joletrefest i Kyrkjestoga 5 januar 2020 kl 16 

○ AU-møte 7. januar 2020 kl 12 
■ Tårnagenter i Valle kyrkje, 19 januar 2020 kl 17 

● I tida framover 
○ Soknerådsmøte/fellesrådsfunksjon 21 januar 2020 kl 15:00 / 16:30 

■ Gudstjeneste i Hylestad kyrkje, 2. februar 2020 kl 11:00 
■ Ivar Nygaard har forestilling i Kyrkjestoga, 9 februar 2020 kl 17. 
■ Gudstjeneste i Valle kyrkje, 16. februar 2020 kl 11:00 

○ Middagsfellesskap 25 februar 2020 komper 
soknehuset 

○ Konsert i Hylestad, 29 februar 2020 kl 18, Solveig Leithaug 
■ Gudstjeneste i Hylestad kyrkje, 1. mars 2020 kl 17:00 
■ Gudsjteneste i Valle kyrkje, 15 mars 2020 kl 11:00.  

○ Temakveld, Per, 17 mars 2020  
■ Palmesøndagsgudstjeneste på Brokkestøylen, 5 april 2020 kl 12:00 
■ Skjærtorsdagsgudstjeneste på Brokkestøylen, 9 april 2020 kl 12:00 
■ Langfredagsgudstjeneste i Hylestad kyrkje, 10 april 2020 kl 11:00 
■ Påskedagsgudstjeneste i Valle kyrkje, 12. april 2020 kl 11:00 

○ Middagsfellesskap 28 april 2020 pannekaker kyrkjest. 



■ Gudsteneste i Hylestad kyrkje, 3 mai 2020 kl 11:00 
■ Samtalegudsteneste og fest, 12 mai 2020 
■ Gudsteneste Valle, 17 mai 2020 
■ Gudsteneste Valle, 31 mai 2020 kl 19:00 
■ Konfirmasjonsgudsteneste i Valle kyrkje, 6 juni 2020 kl 11:00 
■ Konfirmasjonsgudsteneste i Hylestad kyrkje, 13 juni 2020 kl 11:00 
■ Gudsteneste i Valle kyrkje, 28 juni 2020 kl 19:00 

 



Vedtatt gudstenesteliste vår 2020

5.januar Bykle kl.11

Kyrkjestoga kl.17 Juletrefest

19.januar Fjellgardane kl.11

Valle kl.19

2.februar Hylestad kl.11

Bykle kl.19

16.februar (vinterferie, 1.helg)

Valle kl.11

Fjellgardane kl.19

1.mars Bykle kl.11

Hylestad kl.19 (TA)

15.mars Valle kl.11 (Lys Våken)

Fjellgardane kl.19

Påske

5.april Palmesøndag

Brokke kl.12

Fj.g. kl.12, friluft (Gunnar)

(Bykle: Konsert kl.?)

9.april Skjærtorsdag

Brokke kl.12

Fjellgardane kl.10 (Gunnar)

Bykle kl.19

10.april Langfredag

Hylestad kl.11

Fjellg. kl.10 (Gunnar)

Mus.anda. Bykle kl.20 (Henrik)

12.april Påskedag

Bykle kl.9

Valle kl.11

Fj.g. friluft kl.12 (Gunnar)

Fjellgardane kl.19:30 (Gunnar)

3.mai Hylestad kl.11

Bykle kl.19

12.mai Samtale-gt Valle+fest

13.mai Samtale-gt Bykle+fest

17.mai Valle

Bykle

31.mai Konf.gt Fjellgardane kl.11: 

Valle kl.19 (vanleg gt) 

6.juni Konf.gt Hylestad kl.11

7.juni Konf.gt Fjellgardane kl.11

13.juni Konf.gt Valle kl.11

28.juni Bykle gamle kl.11

Valle kl.19



SR 05/2020 - Soknemøte - Tysdag 21. januar 2020  
Planlegging av soknemøte / årsmøte for Valle og Hylestad sokn i 2020 
 
I fjor var soknemøte / årsmøte  for Valle og Hylestad sokn i Hylestad kyrkje den 24 mars 
2019. Årsmeldinga 2018 der ligg på http://valle.kyrkja.no/Valle-og-Hylestad og 
http://valle.kyrkja.no/R%C3%A5d-og-utval 
 
Soknemøte / årsmøte plar vere annakvart år i Valle og Hylestad, og då er det Valle sin tur i 
år. 
 
Det er vanleg å ha soknemøte / årsmøte etter messetid, men i år er det forslag om å 
arrangere dette på tysdag den 24 mars 2020 kl 18:00 i Kyrkjestoga. 
 
Møtehandsaming 
 
Vedtak 

http://valle.kyrkja.no/Valle-og-Hylestad
http://valle.kyrkja.no/R%C3%A5d-og-utval


 
 
SR 06/2020 - Diakoniutval - Tysdag 21. januar 2020 
Behov for fleire representanter i diakoniutvalet 
 
Dokument: 

Referat frå DU den 2. oktober 2019 
 
Diakoniutvalet for Valle og Hylestad sokneråd består i dag av Astrid Nomeland (Leiar), Jorun 
Høyland, Per Emanuelsen (Diakon) og Karin Bøe (Sekretær) 
Dei hadde siste møte den 2. oktober 2019 kl 18 på Rysstad. Her vart det teke opp ynskje om 
fleire medlemer og at neste møte er 21. januar 2020.  
‘ 
Forslag om at nokon frå soknerådet går inn som medlem i diakoniutvalet. 
 
Møtehandsaming  
 
Vedtak 
 



Møte i diakoniutvalet i Valle og Hylestad
Onsdag 2.okt.2019 kl 18.00 – 21.00 hos Astrid Nomeland.
Til stade: Astrid Nomeland, Per Emanuelsen (prostidiakon), Jorun Høyland og Karin Bøe. Kristine Borgen 
(sokneprest) var med oss på besøk.

Opning ved Kristine.

Sak 7/19 Diakoniens dag og helgemesse 3.nov kl 19.00 i Hylestad kyrkje, i kulturveka.
Per held preike.
Jorun, Astrid og Karin deltek i forbøn 4. Vi møter 1 t før for å øve.
Enkel kyrkjekaffi etterpå; Jorun tar med 1 kanne kaffe og 1 kanne te, Astrid tar med 1 kanne kaffe, kald 
drikke og kjeks.
(Som bestemt tidlegare blir det ikkje delt ut blom i år.)

Sak 8/19 Temakveld med Jens Olai Justvik; «frå opera til prest», fredag 1. nov kl 19.00 i kyrkjestoga.
Han held foredrag ca 45 min og syng eit par songar, Knut Olav Uppstad akkompagnerar. Etterpå er det 
spørsmål og diskusjon. Til slutt er det enkel servering:
Jorun har ansvar for ei skuffekake.
Astrid har ansvar for gjærbakst, kaffi, te m.m. 
Astrid spør Gunveig om ei glutenfri skuffekake.
Astrid undersøkjer om vi treng noko ekstra lyd.
Karin må lære seg lydanlegget i kyrkjestoga.
Karin sel billettar; vaksne 200 kr, skuleelevar/studentar gratis.
Per leiar møtet.
Alle møter kl 17.30 for å rigge til og pynte.
Astrid sender e-post til Jens Olai Justvik og avtaler nærare. (Han skal ha 5000 kr + reise, som er nokså 
vanleg.)

Sak 9/19 Middagsfelleskap
Tysdag 15.okt kl 16-18 i Soknehuset på Rysstad – komper.
Astrid med hjelparar lagar komper måndag frå ca kl 11.
Jorun hjelper til å lage komper måndag ettermiddag dersom dei ikkje er ferdige.
Karin sel billettar og ryddar etterpå.
Første gong vi hadde komper var 75 stk alt for lite. Andre gong var 150 for mykje, men mange var glade 
for å kunne kjøpe med seg heim.

Tysdag 12.nov kl 16-18 i Kyrkjestoga – pannekaker og gresskarsuppe – guttas dag.
Per har hovudansvar.
I Bykle hadde dei 11 liter røre av 6 liter mjølk og 30 egg. Det var nok til 40 personar.

Pris: vaksne 100 kr, familie 250 kr, barn under 10 år gratis. (I Bykle er det 50 kr for vaksne)

Våren 2020: 



Tysdag 25.feb i Soknehuset, komper, Astrid ansvarleg.
Tysdag 28.april i Kyrkjestoga, Per ansvarleg.

Astrid tingar lokale.

Sak 10/19 Kulturveka 2020
Forslag til temakveld med Audun Myskja, med tema «folkehelse og livsmestring». Vi kan samarbeide 
med skulen og helsevesenet. Vi må søke soknerådet om underskotsgaranti.
Astrid tar kontakt med Audun Myskja for å finne ut om det er mogleg å få han hit, og sjekkar med skulen 
og helsevesenet om dei vil vere med å samarbeide med oss om dette.

Evaluere hausttakkefesten i Hylestad kyrkje 29.sept.
Jordbruksklubben hadde pynta veldig fint i midtgongen og hadde med fine blomar til altaret, men dei 
måtte Karin ordne med. Dei kom halv elleve, men Lisbeth kom kl 10 sidan ho skulle lese tekstane. Det 
vart litt travelt før gudstenesta starta. Neste gong bør dei vere ferdig med å pynte ca ein halv time før, og 
vi må presisere at altaret er viktig. Det var fint at Lisbeth fortalde litt om Jordbruksklubben under 
kunngjeringane og las tekstane.
Etterpå var det kyrkjekaffi med god gulrotkake og eplekake.
Det var to dåpsbarn så det var mykje folk i kyrkja, ca 80.

Tankar om vegen vidare i DU 
No er vi veldig få i DU og er difor veldig sårbare. Bente Bjørgum har permisjon og Karin er vikar. Vi må få 
med fleire, gjerne menn.

Planar for 2020
Temakveld med Per, 17.mars i Soknehuset, med tema «om å ta vare på seg sjølv og andre».
Astrid tingar huset.

Til kyrkjekaffi kan vi ha chokolate chip - glutenfrie sjokoladekjeks.

Det er no fleire som ønsker kyrkjeskyss. Astrid vidareformidlar behov til dei som har sett seg opp på liste 
at dei kan stille opp.

Referat frå DU møta sendast til medlema, Sissa og Kristine. Kristine vil også ha innkallinga.

Neste møte tysdag 21.jan hos Karin kl 10- 13 eller 18 – 21.

Ref.: Karin Bøe
Flateland 4.okt 2019



SR 07/2020 - Offersøknader - Tysdag 21. januar 2020 
Vurdering av offersøknader opp mot tidlegare ofringslister. 
 
Dokumenter 

Offersøknader for 2020 
Offerliste i Valle og Hylestad for 2019 
Offerliste i Valle og Hylestad for 2018 

 
Det har kome inn ei bunke med offersøknader frå Kristelig Pressekontor og Kirkerådet. 
Denne er på 121 sider, og her er vedlagt sida der alle søkneder er lista opp. 
Ut frå desse søknadene og offerlister frå tidlegare år så må soknerådet avgjere ofringsformål 
for 2020. 
 
Møtehandsaming 
 
Vedtak 



OFFERSØKNADER FOR 2020 Kristelig Pressekontor - Holbergs plass 4, 0166 Oslo 

23. september 2019 
Til Menighetsrådet 
 
Som en praktisk ordning for å spare tid og penger, og dermed uten noen vurdering av søknadene, sender 
Kristelig Pressekontor (KPK) også i år ut en fellessending med offersøknader fra organisasjoner og institusjoner. 
Noen av søknadene har både en bokmål- og en nynorskversjon. Skulle det være noen mangler ved sendingen, 
vennligst kontakt KPK umiddelbart. 
Etiketter med adresser til menighetsrådene er kjøpt av Kirkerådet. Eventuell adresseendring bes derfor sendt 
dit: Kirkerådet, postboks 799 sentrum, 0106 Oslo 
 

VIKTIG OPPFORDRING! Vi oppfordrer alle menigheter til å registrere sine kollektdatoer på 
www.kirkekollekt.no. Dette vil hjelpe organisasjonene stort – og kan bidra til tettere kontakt og 
dialog. 
På kirkekollekt.no vil dere også finne nedlastbar PDF med alle søknadene samlet. 
 
Vennlig hilsen Ingunn Marie Ruud, KPK. Tlf: 938 74 525 eller e-post: kirkekollekt@kpk.no 
 

Disse organisasjonene er med i offerutsendelsen for 2020: 
Acta 
Alpha Norge 
Areopagos 
Barnevakten 
Bibelskolen i Grimstad 
Bildøy Bibelskole 
Blå Kors 
Changemaker 
CRUX 
De fire diakoniinstitusjoner 
Den Indre Sjømannsmisjon 
Den norske Israelsmisjon 
Det Norske Bibelselskap 
Det norske 
menneskerettighetsfond 
Det norske misjonsselskap 
Dronning Mauds Minne 
Høgskole 
Evangeliesenteret 
Evangelisk Orientmisjon 
Gå Ut Senteret  
Himalpartner 
IKO 
Institutt for Sjelesorg 
KABB 
KFUK-KFUM 
Forandringshuset 
KFUK-KFUM Global 
KFUK-KFUM Norge 
KFUK-KFUM-speiderne 
Kirkelig Dialogsenter 

Kirkens Bymisjon 
Kirkens Fengselsarbeid 
Kirkens Nødhjelp 
Kirkens SOS 
Kristelig Pressekontor 
Kristen Idrettskontakt 
Kristen muslimmisjon 
Kristent Interkulturelt 
Arbeid 
Kristne arbeidere 
Landsforeningen mot 
seksuelle overgrep  
MAF Norge 
Maritastiftelsen 
Menneskeverd 
Mercy Ships 
Mercy Training Charity 
Association 
MF 
Misjon uten grenser 
Misjonsalliansen 
Navigatørene Norge 
NLA Høgskolen 
Norea Mediemisjon 
Norges Kristelige Student- 
og Skoleungdomslag 
Norges kristelige 
studentforbund  
Norges Kristne Råd 
Normisjon 
Norsk Gideon 

Norsk Luthersk 
Misjonssamband 
P22 
Retreatstedene 
Tomasgården og Sandom 
Rådet for psykisk helse  
Sjømannskirken 
Skaperkraft 
Stefanusalliansen 
Stiftelsen Kirkelig 
ressurssenter 
Stiftelsen Kirkens 
Familievern 
Stiftelsen Oase  
Stiftelsen Partners Norge 
Stiftelsen Signo 
Strømmestiftelsen 
Søndagsskolen Norge 
Tro & Medier 
Ung kirkesang 
Ungdom i Oppdrag 
VID vitenskapelige høgskole 
Voksne for barn 
Wycliffe 
Åpne Dører 



PLAN FOR: 

GUDSTENESTER, OFFER OG KLOKKARHJELP HAUSTEN 2019 

Dato Kl Stad Takkeoffer til Kyrkjevert  

2.6. 11.00 Hylestad  Konfirmantar  Konfirmasjon 

9.6. 11.00 Valle Konfirmantar  Konfirmasjon 

14. 7. 11.00 Valle NMS Lisbeth  

18. 8 12.00 Tveitetunet Misjonsprosjekt Siri, Bente Friluftsgudsteneste 

1. 9. 19.00 Hylestad Trusopplæring Astrid  

15.9. 11.00 Valle Diakoniutvalet Sissel  

29.9. 11.00 Hylestad KIA Gunveig   

13.10. 17.00 Valle Trusopplæring Liv  Tårnagent 

19.10 ? Valle Ikkje offer Pål Kirkerotter 

3.11. 11.00 Hylestad Kirkens SOS Lisbeth Alle helgen 

17.11 11.00 Valle Ungdom i oppdrag Siri  

30.11. 18.00 Valle Ikkje offer Bente Ljosmesse m. konf 

1.12 11.00 Valle Misjonsprosjekt Sissel 175 jubileumsgudsteneste 

8.12 11.00 Hylestad Misjonsprosjekt Astrid  

 



DATO DAG STED TID TAKKOFFER TIL KYRKJEVERT
07.01.2018KrÅp Valle kyrkje 19:00 Det Norske Misjonsselskap Lisbeth Dalquist Homme
21.01.20183siå Hylestad kyrkje 11:00 Stefanusalliansen Astrid Nomeland
04.02.2018KrFo Valle kyrkje 11:00 Kirkens SOS i Norge Sissel Åkre
18.02.20181sif Hylestad kyrkje 19:00 Kristent Innvandrerarbeid Liv Bjørgum Ryningen
11.03.20184sif Valle kyrkje 19:00 Kirkens Nødhjelp Pål Dale
25.03.2018Palm Friluftsgudsteneste 12:00 Sjømannskirken 
29.03.2018Skjært Friluftsgudsteneste 16:00 NKSS
30.03.2018Lang Hylestad kyrkje 18:00 Siri Irene Nordbø Melhus
01.04.2018Pådag Valle kyrkje 11:00 Den Norske Israelsmisjon Lisbeth Dalquist Homme
15.04.20183sip Valle kyrkje 19:00 Kyrkjelydens diakoniarbeid Sissel Åkre
29.04.20185sip Hylestad kyrkje 11:00 Stefanusalliansen Liv Bjørgum Ryningen
10.05.2018KrHi Valle kyrkje 11:00 NKSS Pål Dale
17.05.201817. mai Valle kyrkje 11:00 Kirkens Nødhjelp Pål Dale, Bente Bjørgum, Gunveig Kaarvann, Siri Irene Nordbø Melhus
20.05.2018Pidag Valle kyrkje 12:00 Stefanusalliansen Lisbeth Dalquist Homme, Sissel Åkre
29.05.2018Ti e TreenValle kyrkje 18:00 Trusopplæring og konfirmantarbeid Bente Bjørgum, Astrid Nomeland
02.06.2018Lø e TreenHylestad kyrkje 12:00 Trusopplæring og konfirmantarbeid Gunveig Kaarvann, Liv Bjørgum Ryningen, Siri Irene Nordbø Melhus
09.06.2018Lø e 2 sitValle kyrkje 12:00 Trusopplæring og konfirmantarbeid Astrid Nomeland, Lisbeth Dalquist Homme, Pål Dale, Sissel Åkre
24.06.2018St. Hans Hylestad kyrkje 19:30 Stefanusalliansen Gunveig Kaarvann
22.07.20189 sit Valle kyrkje 19:30 Stefanusalliansen Siri Irene Nordbø Melhus
12.08.201812 sit Friluftsgudsteneste 11:00 Trusopplæring og konfirmantarbeid Astrid Nomeland
12.08.201812 sit Hylestad kyrkje 16:00 SØNDAGSSKOLEN Vest-Agder krets Lisbeth Dalquist Homme
09.09.201816 sit Hylestad kyrkje 16:00 Kyrkjelydens diakoniarbeid Sissel Åkre
23.09.201818 sit Valle kyrkje 16:00 Kristen Idrettskontakt - KRIK Liv Bjørgum Ryningen
07.10.201820 sit Valle kyrkje 11:00 Kirkens SOS i Norge Gunveig Kaarvann
14.10.201821 sit Hylestad kyrkje 19:00 Kirkens Nødhjelp Siri Irene Nordbø Melhus
21.10.201822 sit Valle kyrkje 11:00 Kirkens Bymisjon Bente Bjørgum
04.11.2018AH Hylestad kyrkje 11:00 Kyrkjelydens diakoniarbeid Gunveig Kaarvann
18.11.201826 sit Valle kyrkje 19:00 NKSS Pål Dale
02.12.20181sia Hylestad kyrkje 16:00 Trusopplæring og konfirmantarbeid Lisbeth Dalquist Homme



FR 01/2020 - Diakonstilling - Tysdag 21. januar 2020 
Ny samarbeidsavtale for diakonstilling i Otredal prosti. 
 
Dokument: 

9. mars 2017: Avtale om diakonisamarbeidet i Otredal prosti 
21. november 2018: Møtebok i Valle og Hylestad sokneråd 
22. november 2018: Møteinnkalling for diakonisamarbeidet i Otredal prosti 
15 mai 2019: Felles innspel frå kyrkjeverjene i Bykle, Valle og Bygland 
22 mai 2019: Møtebok i Valle og Hylestad sokneråd 
11. juni 2019: Møteinnkalling og møtebok for diakonisamarbeidet i Otredal prosti 
19. desember 2019: Epost, saksutgreiing, avtaleforslag og budsjettforslag 

 
Det har vore ein avtale om diakonisamarbeidet i Otredal prosti som sist vart oppdatert 9 
mars 2017 og som har regulert eit representantskap og eit styre. Samarbeidet har vore for å 
ivareta ei diakonstilling i prostiet. 
Astrid Nomeland vart på soknerådsmøte 21 november 2018 vald til å møte på 
representantskapsmøte med innspel frå soknerådet, og ho møtte den 22 november 2018 der 
for å diskutere prostidiakonstillinga  Situasjonen då var at Anna Heggland skulle slutte i si 
100 %- stilling frå 1 januar 2019. Per Emanuelsen vart då engasjert for eit halvt år på 30 % 
stilling for Valle og Bykle og Helga Victoria Aas Johnsen vart engasjert for eit halvt år på 70 
% stilling  for Bygland, Evje og Hornnes, Iveland og Vennesla.  Åseral sokn vart dessutan 
ein del av Otredal prosti frå og med 1 januar 2019 og soknet sa seg då interessert i å få vere 
med om eit samarbeid om diakonstilling. Kyrkjeverjene i Bykle, Valle og Bygland sendte eit 
felles innspel den 15 mai 2019 med forslag om ei 50 % stilling på desse kommunene. 
På soknerådsmøte den 22 mai 2019 vart Sissel Åkre vald til å representere Valle og 
Hylestad sokn på representantskapsmøte den 11 juni 2019, og her vart det føreslege å 
prøve å få til ei 50 % stilling i Bykle, Valle og Bygland, i tillegg til ei 70 % stilling i Evje og 
Hornnes, Åseral, Iveland og Vennesla. Dette vart då vedteke, og utover hausten 2019 har 
kyrkjeverjene i Bygland og Vennesla saman med dei to midlertidig tilsette diakonene arbeidd 
fram ein slik ny samarbeidsmodell. 
Det har lege føre fleire avtaleutkast som kyrkjeverjene har sett på, og i midten av desember 
2019 sendte kyrkjeverja i Bygland det endelege avtaleutkast for det som no kallast Øvre 
Otredal og Nedre Otredal. 
Kyrkjeverje i Bygland sendte så ein epost den 19 desember 2019 med etterspørsel om 
godkjenning og signering av avtaleutkastet i kvart sokn, samt representasjon med eit 
styremedlem og eit varamedlem utnemnd frå kvart sokneråd. Samarbeidsopplegget om 
prostidiakon i Øvre Otredal er då gjeldande frå 1. januar 2020, og vil då måtte godkjennast i 
ettertid. Eposten innheld avtaleutkastet med budsjett for korleis diakonstillinga kan 
finanasierast og ei saksutgreiing som viser til møteprotokollen den 11 juni 2019. Her er det 
også eit tema om framtidig omplassering av fondet som har tilhøyrt samarbeidsavtalen frå 
tidlegare avtale.  
Forslag til vedtak: 
1.  Avtaleforslag og budsjettforslag i epost den 19 desember 2019 vert lagt til grunn for 
diakonisamarbeid.. Soknerådsleiar signerer på dokumenta. 
2. Det vert vald eit medlem og eit varamedlem til styret for diakonisamarbeid i Øvre Otredal. 
 
Møtehandsaming 
 
Vedtak 



'f
Den  norske  kirke

Diakonisamarbeidet  i Otredal  prosti

Avtale  om  diakonisamarbeidet  i Otredal  prosti

l)  Bakgrunn:

Prosjeldet«DiakonisamarbeidetiOtredal»harværtifunksjonsidenvåren2002.  Diakonstillingen

har hele tiden i hovedsak vært finansiert på innsamlede rnidler i soknene,  kommunale  og statlige
tilskudd.

2) FormåJ:

Arbeidets art har hele tiden vært og skal fortsette å være som feltarbeider å legge til rette  for  og

medvirke til utvikling  av diakoni i sola'iene i Otredal prosti  fra  Vennesla  til  Bykle.

Soknene er enige om å forene ressursene sine slik at diakoni kan utvildes i det enkelte solai,  jfr,

Kirkelovens  F§ 9, andre  ledd

3)  Visjon

«Se  våre  medmennesker  med  Jesu  øyne».

4)  Representantskapet  styringsorgan:

Øverste styringsorgan er representantskapet. Det er satt sainmen  av en representant  fra  hvert

sokneråd. Hvert sola"i har en stemme. Representantene har personlige vararepresentanter.  Ved

sternmelikhet har lederen dobbeltstemtne. Representantskapet velger blant sine medleminer  en leder

og en nestleder for to år om gangen. Ftu'iksjonstiden for representantskapet følger  sokiqerådenes

valgperiode.  Representantskapet  holder  minst  ett møte  i året.

5) Representantskapets  oppgaver:

Representantskapet godkjenner Årsmelding, regnskap og  budsjett,  og  velger  styre,

vararepresentanter til styret og valgkoinite. Representantskapet behandler visjoner og mål  for

samarbeidet, overordnet økonomiforvaltning  knyttet til avtalen, og avtaleendringer i forståelse med

soknene. Saker til representantskapsmøtet sendes ut til soknerådene minst en måned før.  De  som

representerer de respektive so)aieråd i representants]<apsmøtet må ha mandat til å lamne sten'in'ie  på

vegne  av sitt  råd  riten  bundet  mandat.

Ved uenighet on"i forhold som avtalen ikke omhandler innkalles representantskapet  og sol.a"iene

høres.

6)  Styrets  sammensetning:

Mellom representantskapsrnøterie ledes diakonisamarbeidet av et styre på to leke medleinmer  pluss

prosten i Otredal. Styrerepresentantene og to vararepresentanter velges av Representantskapet for  to

år av gangen med mulighet for gjenvalg. Styret velger internt leder og nestleder. Kirkevergen  i

Vennesla ivaretar arbeidsgiveransvaret og er sekretær/ saksbehandler for styret. 1. vararepresentant,

diakonen og bispedørnmekontorets diakonirådgiver møter  på styremøtene  med møte-  og talerett.

7)  Styrets  oppgaver:

Styrets hovedoppgave er å være  ressursgnuppe  for  diakonen,  fremlegge  årsmelding,  regi'iskap  (ig

budsjett.  Styret  foretar  tilsettinger  i diakonisamarbeidet.
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8) Arbeidsgiveransvaret:

Da styret  ikke  er eget rettssubjekt  overføres  det formelle  arbeidsgiveransvaret  til  et av prostiets

fellesråd  etter nærmere  avtale.  Vennesla  kirkelige  fellesråd  har i avtale  inngått  med styret  for

Diakonisamarbeidet  1. juni  2014 påtatt  seg arbeidsgiveransvar  og ansvar for  økonomistyring  p.t,.

Kontorsted  er  Vennesla  kirkekontor.

9) Økonomi/finansiering:

Finansieringen  av diakonstillingen  i «Diakonisamarbeidet  i Otredal»  er som følger:  Bykle  sokn,

Valle  og Hylestad  sokn 30%, Bygland  sola'i og Årdal  sokn 15%,  Evje  og Homnes  soh  og Iveland

sokn  25%,  Hægeland  sokn, Øvrebø  sokn og Vennesla  sokn 30%. Den  interne  fordelingen  bestemrnes

av  solaiene  selv.

Et eventuelt  overskudd  settes av på Driftsfond  for  Diakonisamarbeidet  i Otredal.  Et underskudd

dekkes hvis  mulig  av driftsfondet  eller  over  neste års budsjett  og  tilskudd.

IO) Tre  ut av samarbeidet:

Dersom  et sokn ønsker  å tre rit av samarbeidet  eller  endre sin del av finansieringen  slik  det er

formu1ertip1d.9,  gis skriftlig  melding  med vedtak  om dette til  styret  senest ett år og seks måneder

før  endringen  ønskes  iverksatt  -  fra starten  av et år.

Selv  om et sokn trer  ut av samarbeidet  eller  endrer  sin del av finansieringen,  vil  soknet  være

økonornisk  ansvar]ig  for  fremtidige  pensjonskostnader  knyttet  til  lørms-  og O-reguler'mg  for  sin

deltagelse  i aktuelle  samarbeidsperiode.

11)  Endret  kirkestruktur:

Ved  eventuelle  framtidige  endringer  i den kirkelige  struktur,  skal kostnadene  i samarbeidet  deles

forhoIdsvis  på eventuelle  nye sokn med utgangspunkt  i dagens fordeling.

Avtalen  om diakonisan'iarbeidet  i Otredal  er vedtatt  i ordinært  Representantskapsmøte  09.03.17  og erstatter

tidligere  samarbeidsavtale.  Avtalen  kan endres av Representantskapet  med 2/3 flertall.

For  Bykle  sokn

. . !-,','!,Å:'pl . . .I:."'J'. ,1.',l..c(-LL!i' ( li
For  Valle  og Hylestad  sokn For  Bygland  sokn

(Z'Å!-4"  ,li,;,<.;,i,>75.:'7;'7.1JÅ,'l.pccrx,>v
For Årdal  sokn For  Evje  og Horni'ies  sokn

1
For  Iveland  s-okn

For Hægeland  sola'i ">Ga a"a = >= a a ! ' a" F)"o': UXS' Lesl)a \okn/( jl< rFor Øvrebø  sokn



Valle og Hylestad 
sokneråd 
 

Kommunehuset 
4747 Valle 

Tlf.: 37937524 
Mobil: 97784706 
Faks: 37 93 75 15 
Valle 2018-09-19 

post@valle.kyrkja.no 
 

MØTEBOK 
 
MØTEDATO:  Onsdag 21. november 18 
 
MØTESTAD: Kyrkjekontoret 
 
Tilstade: Astrid Nomeland, Lisbeth D. Homme, Sissel Åkre, Bente Bjørgum, Liv 

Bjørgum Ryningen, Siri Melhus og prost Gunnar Ellingsen  
  
Meldt forfall: Knut Hagen, Margit Dale og Gunnveig Kaarvann 
 
Ikkje meldt forfall: Pål Dale 
 
Frå adm. møtte: Kyrkjesjef Sissa Ringstad  

Diskusjon:  

 Prostidiakon: Anna Heggland har sagt opp stillinga og sluttar 31. desember 
2018. Kor går vegen vidare. Soknerådsleiar fekk innspel som ho tek med seg i 

representantskapsmøte. 

 Middag for sokneråd og tilsette 18. januar 

 Kyrkjeval 2019. Dei som vil stå på liste til soknerådsvalet 2019 må gje melding 
om dette innan 1. jan. 2019. Dei som ikkje vil stå på liste vert medlem av 

nominasjonskomiteen.  

 Skal det vere 6 medlemer i soknerådet som i dag, eller skal ein kutte ned til 4 

medlemer? Tema blir sak på soknerådsmøte i februar 19. 

 Skilt på Sæbyggjen. Alt for store røyking forbode skilt og soknerådet held fast 

på at «salen» skal heite Kyrkjestoga og ikkje noko anna, jamfør avtale mellom 

Valle kommune og Valle og Hylestad sokneråd. 

 

SR sak 08/18 Plan takkeoffer og kyrkjevert fram til juni 2019 

  Vedtak Valle og Hylestad sokneråd: Plan for takkeoffer og kyrkjevert 

vert vedteke. 

  Samrøystes 

mailto:post@valle.kyrkja.no
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Ekstraordinært  Representantskapsmøte  for  Diakonisamarbeidet  i Otredal  prosti

Tid:  Torsdag  22. november  2018 kl. 18:00

Sted:  Evjeheimen

Sak  nr.:  09/18

Sakstittel:  Prostidiakonstillingen  i Otredal  prosti  -  veien  videre

Dokumenteri  saken:

- Oppsige1sefraAnnaHegglandpr.27.09.18

- Avtale  om Diakonisamarbeidet  i Otredalen  prosti,  siste utgave  vedtatt  i Rep. skap 09.03.17

- Notat  fra samtale  mellom  leder  av Diakonisamarbeidets  styre/prost  Guru'iar  Ellingsen,  daglig

leder  for  Prostidiakonen/kirkeverge  Svenn  Jørgen Sørensen  og Prostidiakon  Anna  Heggland

Bakgrunn  for  saken:

Prostidiakon  Anna  Heggland  har sagt opp sin stilling  i Otredal  prosti  f.o.m.  01.01.19.  Anna  startet  i 70%

f.o.m. 01.08.14  t.o.m.  30.06.18  og 100%  stilling  f.o.m.  01.07.18.  Representantskapet  må ta stilling  til  hva

en  nå skal  gjøre  med stillingen.

- Skal en lyse ut stillingen  slik  den er, i 100%  og med de oppgaver  som  Anna  har hatt.
- Skal det gjøres  endringer,  i tilfelle  hvilke  ?

Opprettholde  prostidiakonstillingen  ?

Hvis  stillingen  skal opprettholdes  og lyses ut slik  den er må det avgjøres  hvem  som  står for  det.

Samarbeidsavtalen  sier ikke  noe om dette. Det  er vel  naturlig  at styret  står for  utlysing,  styreleder/  prost

Gunnar  og kirkevergen  Svenn  Jørgen  er kontaktpersoner  og tar seg av henvendelser.  Vil  også foreslå  at styret

tar seg av ansettelsen.  Skal en innstilling  til  uttalelse  i alle  menighetsrådene  slik  jeg  oppfatter  at det ble gjort

sist før  en styret  foretar  den endelige  ansettelsen  ? Er det endringer  som burde  vært  inn, selv om  en i

hovedsak  opprettholder  stillingen  ?

En endring  kan f. eks. være å lyse ut etter «Diakon  eller  Diakonimedarbeiden>.  Dette  for  muligens  å f?i et

bredere  utvalg  søkere. Det  vil  også kunne  gi en noe billigere  stilling.  En Diakonin'iedarbeider  plasseres

gjerne  i lønnsramme  3 (Høyskole)  Dvs. 1avere enn Diakon  i4  (Høyskole  og spesialutdanning/  i samsvar  med

Tjenesteordning  fra Kirkerådet)  eller  i lønnsramrne  5 (i samsvar  med Tjenesteordning  pluss en fordypning  på
hovedfags/dip1om/masternivå.  Etter  01.05.18  snakker  om hhv. lrm. 3 med 16 års ansieru'iitet  min.  kr.
456.100,-.  I lrm. 4 /16 år, rnin. kr.493.700,-  og  i lrm. 5/16  år, min.  kr. 559.900,-

Kan  stillingen  deles?

Vil  menighetene  være  mer  tjent  med en deling  av stillingen  ito  eller  tre deler  etter  kommunene.  Et

samarbeid  mellom  Bykle  og Valle  (15%+15%),  mellom  Bygland  og Evje/Hornnes  (15%+16,67)  og  mellom

Iveland  og Veru'iesla  (8,33%+30%)  f. eks.? Eller  for  den saks skyld  kunne  sikkert  Vennesla  stå alene med
sine 30%. Tallene  iparrantes  er den prosentandelen  i finansieringen  i dag.

Trekke  seg ut  av samarbeidet

For  en kommune/fe11esråd/menighetsråd  å trekke  seg fra Diakonisamarbeidet  i Otredal  er nøye regulert  i
samarbeidsavtalen.  Pkt lO) Tre  ut av samarbeidet,  som sier:
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«Dersom et sokn ønsker å tre ut av samarbeidet eller endre sin del av finansieringen  slik det er forrmderti
pkt.9, gis skriftlig  melding med vedtak om dette til styret senest ett år ogseks måneder før endringen ønskes

iverksatt -  fra  starten av et år. ))

Selv om et sokn trer ut crv samarbeidet eller endrer sin del av finansieringen, vil soknet være økonomisk

ansvarligforfreintidigepensjonskostnaderknyttettillønns-og  G-reguleringforsindeltagelseiaktuelle
samarbeidsperiode.»»

Etter hva ;3eg da forstår  så måtte en ha sagt opp før 01.07.18 for å kunne tre ut 01.01.20. Sier en da opp
avtalen  før  01.01.19 er en forpliktet  til  å være  med til  01.01.21. «Ett  år og seks måneder»  står  det  og

«iverksatt  -  fra starten av et år». Det er jo veldig  bra da at en har en sterk forpliktelse  og en kan regne  med  så

lang stabilitet.  Det g3ør at vi i alle fall  opprettholder  dagens sammensetting  frem  ti101.01.21.

Oppheve  Diakonisamarbeidet

På den annen side. Representantskapet  består av 9 stemmeberettigede,  en fra hvert  sola'i i Otredalen  prosti. I
siste linjen  i avtalen, etter pld. 1l står det flg. om  endring  av avtalen

«ir4vta1en kan endres av Representantskapet med 2/3 flertall.»
2/3 flertall  av rep. skapets 9 stemmeberettigede  er 6 stk. Det er det som skal til  for å endre avtalen.

Endringen  kan selvfølgelig  da være at hele avtalen oppheves dersom en mener at ikke «Diakonisamarbeidet  i
Otredalen  prosti»  kan fortsette  som nå med stillingen  som Prostidiakon  i IOO% stilling  slik  det nå er. Da
opphører  hele samarbeidet.

Saksgangen  videre:

Dette  er det et ekstraordinært  Representantskapsmøte  må ta stilling  til. Styret har ikke hatt  møte  og

tatt stilling  til  saken. Styret kommer  sannsynligvis  ikke til  å ta stilling  til  dette før  en har møte  samme  dag

rett i forkant  av det ekstraordinære  Representantskapsmøtet.  Saken sendes nå ut via  kirkevergene  til  alle

menighetsrådene  slik  at det kan  drøftes  her  før  ekstraordinært  Rep.skap.

Vedtakistyret  for  «Diakonisamarbeidet  i Otredalen  prosti»:

Vedtak  iekstraordinært  Representantskapsmøte  for  Diakonisamarbeidet  i Otredal  prosti»:



NY ORGANISERING AV PROSTIDIAKONISTILLINGA FOR BYGLAND, VALLE OG 
BYKLE 

  
Etter at prostidiakon Anna Heggland slutta i stillinga frå og med 01.01.2019 har 
prostidiakonistillinga i Setesdal prosti vore delt i to med 70 % på Helga Victoria Aas 
Johnsen og 30 % på Per Emanulsen. 
  
Per Emanuelsen har dekka Valle og Bykle, medan Helga Victoria Aas Johnsen har 
dekka resten av prostiet. 
  
Per Emanuelsen har signalisert at han kan tenke seg å auke stillinga til 50 %. 
  
Samstundes har kyrkjeverja i Bygland ytra ønske om å knytte seg til den ordninga 
som allereie er etablert med Per Emanuelsen i Valle og Bykle. 
  
Dette vil og vera ei grei praktisk løysing i og med at Per Emanuelsen passerer 
Bygland på sin veg fram og attende til Øvre Setesdal. 
  
Dei berørte kyrkjeverjene i Bygland, Valle og Bykle er positive til dette, det same 
gjeld soknerådet i Bykle som allereie har handsama saka. Sokneråda i Årdal og 
Bygland vil handsama saka i byrjinga av juni. 
  
Deler ein utgiftene i dette opplegget på tre vil kvar part få ein prosentandel på 
16,67%, noko som er ei lita auke i høve til dagens ordning. 
  
Per Emanuelsen er løna på "pensjonistløn". Det betyr ei timeløn på kr.201,- eller ei 
årsløn på kr.391.950,- 
  
50% av dette utgjer følgjeleg kr.195.975,- 
  
Det er ikkje KLP-medlemskap for dei som arbeider på pensjonistløn, men ein må 
rekna 14,1% arbeidsgjevaravgift så lenge Per Emanuelsen er løna av Vennesla 
kyrkjelege Fellesråd. 
  
Om ein i samband med denne saka velger å løna han frå Bygland, Valle eller Bykle 
kyrkjekontor, vil arbeidsgjevaravgifta bli redusert til 10,6%. 
  
Samla lønskostnader inkludert arbeidsgjevaravgift vil etter dagens ordning utgjera 
kr.223.607,- ved ei 50% stilling. 
  
I tillegg får Per Emanuelsen dekka køyring fram og attende frå heimstaden til Bykle 
annakvar veke. 
  
Dette utgjer rundt 40 mil tur/retur, og vil på årsbasis utgjere ein kostnad på rundt 
kr.40.000,- 
  
Erfaringstal frå eksisterande prostidiakoniteneste tilseier at ein i tillegg bør rekna 
rundt 5 % av løna til andre kostnader, det vil seie kurs, forbruksmateriell og liknande. 
Dette utgjer rundt kr.10.000,- i året. 
  
Samla årsbudsjett for Bygland, Valle og Bykle til ei 50 % diakonistilling med Per 
Emanuelsen bør følgjeleg ligge på rundt kr.280.000,-.  For å ha ein viss reserve kan 
det kan hende vere klokt å runde dette opp til kr.300,.000,- slik at partane reknar 
kr.100.000,- kvar i årleg tilskot til prostidiakonistillinga. 
  



Per Emanulsen har signalisert at han kan tenke seg å arbeide i rundt 4 år til, noko 
som tykkjest greitt i høve til ei ny evaluering av dette innan ein rimleg tidsperiode. 
  
Per Emanulsen har ingen sterke synspunkt på om arbeidsgjevar fortsatt vert 
Vennesla kyrkjelege Fellesråd, eller ein av dei tre partane som no ynskjer å gå 
saman om dette. 
  
Bygland kyrkjelege Fellesråd, eller Bygland og Årdal sokn som det vil heite frå og 
med 01.01.2020 kan gjerne vera vertskommune for dette om det er ynskjeleg og 
tenleg. 
  
Bygland kan gjerne tenka seg å realisera den nye ordningar allereie frå hausten av, 
og i alle høve frå og med 01.01.2020. 
  
Det har opparbeidd seg eit betydeleleg overskot i prostidiakanistillinga gjennom dei 
åra som har gått, og pr.31.12.2019 utgjer opparbeida fond kr.585.864,- 
  
Vennesla kyrkjelege fellesråd meiner det må avsetjast midler til framtidige 
pensjonsforpliktingar for dei prostidiakonane som har arbeidd i stillinga fram til no, og 
har bede om ei berekning på dette frå KLP. 
  
Når denne føreligg bør partane drøfta korleis ein eventuelt skal fordela det som måtte 
vera att i denne potten. 
  
Dette kjem ein attende til. 
  
Med dette legg Bykle, Valle og Bygland fram fylgjande forslag til vedtak: 
  
Frå og med 01.08.2019 eller seinast 01.01.2020 gjeng Bykle, Valle og Bygland 
saman om ei 50% stilling med Per Emanulsen som prostidiakon. 
  
Samla årsbudsjett vert sett til kr.300.000,- med kr.100.000,- på kvar av partane. 
  
Bygland kyrkjelege fellesråd, frå og med 01.01.2020 Bygland og Årdal sokn, kan stå 
som vertskontor/arbeidsgjevar om det formelt er ynskjeleg å splitta dei to stillingane i 
Setesdal prosti. 
  
Ein ber prostidiakonisamarbeidet i Setesdal prosti så snart som råd gje si tilslutning til 
ei slik løysing. 
  
Partane bør kome attende til ei fordeling av opparbeida fond i 
prostidiakonisamarbeidet. 
  
  
Anne Ringstad, kyrkjeverje i Valle 

  
Truls Erik Thonhaugen, kyrkjeverje i Bykle 

  
Olav Nilsen, kyrkjeverje i Bygland 



Valle og Hylestad sokneråd vedtak: Arbeidsplan for klokkar Valle og 

Hylestad vert vedteke med dette tillegg: Oppmodar dei som skal legge 

på krans eller ha minneord til å bruke mikrofon. 

Samrøystes 

FR 04/19 Arbeidsplan for reinhaldar i Valle og Hylestad kyrkje 

Valle og Hylestad sokneråd vedtak: Arbeidsplan for reinhaldar i Valle og 

Hylestad vert vedteke. 

Samrøystes   

FR 05/19 Ombygging - orgel i Hylestad 

Valle og Hylestad sokneråd vedtak: Valle og Hylestad sokneråd gjev 

organisten klarsignal til å skaffe orgelbyggjar til ombygging av orgel i 

Hylestad. 

Samrøystes 

FR 06/19 Møtegodtgjersle og tapt arbeidsforteneste  

Valle og Hylestad sokneråd vedtak: Arbeidstakarar kan få dekka 3 timar tapt 

arbeidsforteneste. 

Samrøystes 

 

SR 07/19 Plan for Gudstenester- takkeoffer- og klokkarhjelp 

Valle og Hylestad sokneråd vedtak: Plan for Gudstenester, takkeoffer og klokkarhjelp 

vert vedteke. 

Samrøystes 

 

SR 08/19 Uttale om tilsetting av ny sokneprest. 

Uttale:Valle og Hylesad sokneråd ønskjer at Kristine Borgen vert tilsett som 

sokneprest i Valle. 

Samrøystes 

 

Orientering  Prostidiakon  

Sissel Åkre representerer Valle og Hylestad sokneråd på 

representantskapsmøte for prostidiakonen. 

 

Kyrkjevertar, samtalegudsteneste Pål Dale og Torleif Harstad 

Kyrkjevertar, konfirmasjon Hylestad 2. juni: Lisbeth D. Homme, Bente Bjørgum og 

Sissa Ringstad. 

Kyrkjevertar, konfirmasjon Valle 9. juni: Liv B. Ryningen, Gunveig Kaarvann og 

Sissel Åkre og Pål Dale. 

Det vart orientera om svar på brev frå Bibelgruppa. 

Det vart dela ut liste ang. ansvar for opning av kyrkjene sommaren 2019 



 

 

 

Den norske kirke 

Diakonisamarbeidet i Otredal prosti 
 
 
Til Representantskapsmøte tirsdag 11. juni 2019 på Evjeheimen 

 

Sak nr.: 5/19 

 

Sakstittel:  Prostidiakonstillingen i Otredal prosti – veien videre   

 

Vedlegg:  
 Felles innspill fra kyrkjeverjene i Bykle,Valle og Bygland, av 15.05.19 

 

 

Bakgrunn for saken: 

I tilbakemeldinger prostidiakon Anna ga da hun sa opp stillingen, så ble det klart at de store avtandene i 

stillingen i km fra Vennesla og oppover i dalen,  kunne oppleves som en belastning. Flere i styret hadde også 

snakket om dette før.  Det er for langt med 3 timer kjøring mellom ytterpunktene Vennesla og Bykle.  
- For langt å kjøre,  

- for lang tid for å komme frem,  

- kan ikke tilkalles raskt,  
- opp i 20% av stillingen på veien  

- nærhet blir vanskelig 

- vanskelig å delta aktivt både øverst og nederst i dalen samtidig 
- mange kan ikke ut fra familiesituasjon ha en slik stilling 

 

Det har også vist seg vanskelig å få til et styre for samarbeidet som kan samles til styremøter. Her er også 

avstander og reisetid vesentlig. Her gjelder det i tillegg at det er frivillige. Det samme gjelder også 
Representantskapet.  

 

Med bakgrunn i dette ble det gjennomfør et ekstraordinært Representantskapsmøte 22.11.18 for å drøfte hva 
en skulle gjøre med stillingen videre når Anna sluttet fra årsskiftet 2018/2019.  Ekstraordinært 

Representantskap gjorde flg. vedtak: 

- «Styret jobber med å få vikar(er) fra 1/1 t.o.m. 30/6. Om nødvendig en deling i 2 eller 3 
for å dekke hele prostiet. Kanskje også signalisere mulig varighet ut over 30/6. 

- Styret arbeider med mulige alternative løsninger på stillingen. 

- Ordinært Representantskap 25.04.19  behandler saken om Prostidiakonstillingen videre.» 

 
Senere er dato for ordinært Representantskapsmøte flyttet til 11.06.18 

 

Vikarer: 
Vikarer fra 01.01.19 har vært: Per Emanuelsen, 30% stilling i Bykle og Valle og Helga Victoria Aas Johnsen 

70% stilling i Vennesla, Iveland, Evje/Hornnes og Bygland.  I første omgang varer vikariatet til 30.06.19.  

Styret for Diakonisamarbeidet har utvidet vikariatet ut året for å få arbeidsro til en mulig omorganisering.  

 

Nye signaler fra Bykle, Valle og Bygland 

Vikarierende kyrkjeverje i Bykle Truls E. Thonhaugen, har arbeidet en del med prostidiakonstillingen med 

utgangspunkt i det vikariatet i 30% stilling som Per Emanuelsen har i Bykle og Valle p.t.. Kunne den bli fast 
stilling? Kunne den bli større ? Hvem kunne en samarbeidet med ?  

 

Styret for Diakonisamarbeidet i Otredal prosti har nå mottatt et innspill fra kyrkjeverjen i Bygland Olav 
Nilsen, kyrkjeverjen i Valle Anne Ringstad og vikarierende Truls E. Thonhaugen i Bykle. De har sammen 

utarbeidet et felles innspill til «Ny organisering av prostidiakonstillinga for Bygland,Valle og Bykle» 

(vedlagt).  Utgangspunktet der er at prostidiakonstillingen i øvre del av prostiet skal ha Bykle, Valle og 

Bygland som sitt arbeidsfelt. Her tenker en seg 50% stilling. Styret for Diakonisamarbeidet forutsetter at 
forslaget til ny organsiering er behandlet i sokneråda/fellesråda og at kyrkjeverjene har støtte til sitt forslag 

til organsiering der.  Dette vil gi flertall for oppløsning av nåværende samarbeid og etablering av nye.  
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Diakonisamarbeidet i Otredal prosti 
 
Prostidiakon i nedre delen av prostiet: 
Hva så med Vennesla, Iveland, Evje/Hornnes ? Fra 01.01.19  er Åseral blitt en del av Otredal prosti. 

Samtaler med ledelse i Åserals sokneråd/fellesråd tyder på at de ønsker å være med i samarbeidet om 

prostidiakon.  Får vi dette til som ønsket, så går Åseral inn og erstatter den delen på 15% av full stilling som 
Bygland trekker ut for å gå inn i  samarbeidet med Bykle/Valle.  Dermed kan vi beholde 70 % 

prostidiakonstilling i nedre delen av prostiet bestående av området Vennesla, Iveland, Evje/Hornnes og 

Åseral.  

 

Fra 50 til 120% 

Det går stadig fremover.  Får vi det til som skissert over så har prostidiakonstillingen i Otredal prosti hvor 

Per Emanuelsen startet i 2002 vokst fra å være opprinnelig 50% stilling, til 70% i 2012, 100% i 2018 og 
120%  i fra 2020. 

 

Jeg sier fra 2020 fordi jeg tror det er lurt å ha 2. halvår til å forberede endringene og ha årsskiftet som dato 

for endring m.h.t. regnskapsføringen osv. Styret går inn for at vikariatene forlenges frem til 31.12.19. Dette 
for å gi arbeidsro til omorganiseringen.  Jeg vil stekt gå inn for at nåværende samarbeidsavtale da oppløses 

fra 01.01.20 og det etableres to ny avtaler. En for nedre delen av prostiet med 70% stilling og 

arbeidsgiveransvaret plasser i Vennesla som i dag. En samarbeidsavtale inngås mellom Bykle/Valle/Bygland 
for øvre delen av prostiet. Jeg vet ikke om det er tenkt på hvor arbeidsgiveransvaret skal plasseres.  

 

Oppløsning og etablering av ny samarbeidsavtale 
Arbeidsgiveransvaret må i alle fall deles. En kan ikke sitte i Vennesla med arbeidsgiveransvaret for en 

diakon som jobber bare i Bykle, Valle og Bygland. Med arbeidsgiveransvaret følger personalansvaret. En 

kan ikke sitte med personalansvar på en helt annen plass en arbeidstaker jobber og er innom av og til. 

 
Dette krever at vi løser opp det etablerte «Diakonisamarbeidet i Otredal prosti» og det er naturlig at det 

etableres to nye samarbeid kanskje etter samme mal som i dag. En kan jo bruke samarbeidsavtalen slik den 

foreligger som utgangspunkt i alle fall. 
 

Fondsmidler 

På mitt spørsmål til KLP om hvor stor avsetning en måtte ha for å ivareta pensjonsforpliktelsene på Per 
Emanuelsen og Anna Heggland fremover fikk jeg flg. svar:  «Dersom vi beregner et engangsbeløp etter 

reglene for Sikringsordningen, som er estimat på hvor mye man bør ha avsatt i dag for å dekke framtidige 

premier/reguleringspremier, får vi vel et fornuftig svar på din henvendelse: Beregning med de forutsetninger 

som Sikringsordningen har bestemt for de to angitte personer gir følgende engangsbeløp pr. 01.04.2019:  kr. 
314 0000,-.  Det er da ikke tatt hensyn til arbeidsgiveravgift på framtidige premieinnbetalinger.» 

 

Hvis jeg tenker riktig skulle regnestykket skulle da : 314.000,- + arbeidsgiveravgift 14,1% / 44.274  =  
358.274 . I tillegg kommer ett år med Helga som nå er i vikariat.  Hvis jeg da tenker rett må det etableres et 

fond i Vennesla kirkelige fellesråd på kr. 360.000 - 400.000,- for prostidiakonstillingen for å ivareta 

fremtidige pensjonsutgifter.  

 
31.12.18 var opparbeidet fond på kr. 585.864,-  Dette er betalt inn etter % av stillingsstørrelse fra de enkelte 

sokn/fellesråd/kommuner.  Det som da ikke avsettes i fond for å ivareta fremtidige pensjonsforpliktelser for 

de som har vært ansatt i prostisamarbeidet bør da deles ut igjen etter den % som det er innbetalt. Det betyr at 

en ca 200.000 betales ut slik: Bykle sokn 15% (ca 30.000,-), Valle/Hylestad sokn 15% (ca 30.000,-),  

Bygland/Årdal sokn 15% (ca 30.000,-), Evje og Hornnes sokn 18% (ca 36.000,-), Iveland sokn 7% 

(ca 14.000,-),  Hægeland, Øvrebø og Vennesla sokn tilsammen 30% (ca 60.000,-). 
 

For å løse opp dagens samarbeidsavtale kreves det et 2/3 flertall, dvs. 6 av 9 sokn som i dag er med. Dvs 
Vennesla,  Øvrebø,  Hægeland,  Iveland, Evje/Hornnes,  Bygland, Årdal,  Valle/Hylestad, Bygland.  

Menighetsrådene oppfordres til å diskutere dette før Representantskapsmøtet den 11. juni.  
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Forslag til vedtak på Representantskapsmøtet 11.06.19: 

 
1) Vikariatene som prostidiakon til Per Emanuelsen (30% i Bykle/Valle) og Helga Viktoria Aas 

Johnsen 70% i Vennesla, Iveland, Evje/Hornnes,Bygland) forlenges t.o.m. 31.12.19. 

 

2) Nåværende diakonisamarbeid mellom sokn/fellesråd i Otredal prosti oppløses f.o.m. 01.01.20 
 

3) Det etableres to nye diakonsamarbeidsområder i Otredal prosti f.o.m. 01.01.20.  I nedre delen av 

prostiet etableres samarbeidet mellom Vennesla (Vennesla/Øvrebø/Hægeland), Iveland, 
Evje/Hornnes og Åseral sokn med en 70% stilling.    I øvre delen av prostiet etableres samarbeidet 

mellom Bykle, Valle (Valle/Hylestad) og Bygland (Bygland/Årdal) med en 50% stilling. 

 

4) Ved oppløsning av nåværende prostisamarbeid etableres det hos Vennesla som har vært arbeidsgiver, 
et fond på 360.000 – 400.000,- for å ivareta fremtidige pensjonsforpliktelser i KLP for tidligere 

ansatte i diakonisamarbeidet. 

 
5) Det statlige tilskudd/gjennom Bispedømmekontoret deles i % mellom de to diakonale 

samarbeidsområdene i Otredal prosti etter stillingsstørrelsene. 

 

6) Det bør være et utstrakt samarbeid mellom diakonisamarbeidet/diakonene i fremtidige øvre og nedre 
delen av prostiet. Her kan nevnes kurs og møter for frivillige diakonimedarbeidere, vikar ved 

vakanse, utveksling og bruk av hverandres kompetanse og erfaring.    

 

 
 

 

For styret i Diakonisamarbeidet i Otredal prosti 
 

Svenn Jørgen Sørensen 

Kirkevergen i Vennesla 
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Protokoll fra ordinært Representantskapsmøte   

i Diakonisamarbeidet i Otredal prosti  
 
 

 

 

Tid: Tirsdag 11.06.2019 

 

Sted: Evjeheimen  

 

Tilstede: 

Representantskapet:  Randi Sofie Hagen (Vennesla menighetsråd /Rep. skap leder), Anne F. Skisland   
 (for Øvrebø menighetsråd), Randi Kiledal (Hægeland menighetsråd), Kjell Øina (Iveland  

 sokneråd), Valborg Hauan (Evje og Hornnes sokneråd), Gunnar Gautland (Årdal sokneråd),  
Knut Gakkestad (Bygland sokneråd), Sissel Åkre  (Valle og Hylestad  sokneråd), Else Gyro  
Rysstad (Bykle sokneråd)  

 

Styret: Gunnar Ellingsen (Prost i Otredal/Styreleder), Anne Berit Engestøl (Vennesla /styremedlem, Aud  
 Standal Skagestad (Bykle/styremedlem,) Anne Margit Harbakk ( Øvrebø/1.vararepr. til styret). 
 

Andre:Per Emanuelsen (vikar Prostidiakon Bykle/Valle), Helga Viktoria Aas Johnsen ( vikar Prostidiakon  
 Vennesla, Iveland, Evje/Hornnes, Bygland),  Erling T. Jakobsen (Diakonirådgiver på  
 bispedømmekontoret), Svenn Jørgen Sørensen (sekretær/kirkeverge i Vennesla). 
 
 

Forfall meldt: John Hageland  (Øvrebø menighetsråd) 
  Astrid Nomeland (Valle og Hylestad sokneråd) 
  

 
Saksliste: 

Sak 01/19:  Årsmelding fra styret for Diakonisamarbeidet i Otredal prosti 2018 
 Vedtak: Representantskapet godkjenner styrets Årsmelding for 2018. 
 
 

Sak 02/19:  Prostidiakon Anna`s årsrapport 2018 

 Vedtak: Representantskapet tar Prostidiakon Anna`s årsrapport for 2018 til orientering 

 
 

Sak 03/19: Regnskap for Prostidiakon 2018 
Kirkeverge Svenn Jørgen Sørensen gikk gjennom regnskapet for 2018. Regnskapet viser et  

  driftsunderskudd på kr. 17.966,-  Underskuddet dekkes av fondet « prosjekt prostidiakon»  
  Fondet er 31.12.18 på  kr. 585.864 ,- 

Vedtak: Representantskapet tar regnskapet for 2018 tatt til etterretning. 

   
 

Sak 04/19: Budsjett 2019  
Kirkeverge Svenn Jørgen Sørensen gikk gjennom budsjettforslag for 2019.  

Vedtak: Representantskapet godkjenner budsjettforslaget for 2019. 
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Sak 05/19: Prostidiakonstillingen i Otredal prosti – veien videre  
  Representantskapet hadde drøfting av Diakonisamarbeidet og prostidiakonstillingen videre 
  Etter innstilling fra styret gjorde Representantskapet følgende vedtak: 
 

Vedtak:  

 

1) Vikariatene som prostidiakon til Per Emanuelsen (30% i Bykle/Valle) og Helga Viktoria Aas 
Johnsen 70% i Vennesla, Iveland, Evje/Hornnes, Bygland) forlenges t.o.m. 31.12.19. 
 

2) Nåværende diakonisamarbeid mellom sokn/fellesråd i Otredal prosti oppløses f.o.m. 01.01.20 
 

3) Det etableres to nye diakonsamarbeidsområder i Otredal prosti f.o.m. 01.01.20.  I nedre delen av 
prostiet etableres samarbeidet mellom Vennesla (Vennesla/Øvrebø/Hægeland), Iveland, 

Evje/Hornnes og Åseral sokn med en 70% stilling.    I øvre delen av prostiet etableres samarbeidet 
mellom Bykle, Valle (Valle/Hylestad) og Bygland (Bygland/Årdal) med en 50% stilling. 
 

4) Ved oppløsning av nåværende prostisamarbeid etableres det hos Vennesla som har vært arbeidsgiver, 
et fond på 360.000 – 400.000,- for å ivareta fremtidige pensjonsforpliktelser i KLP for tidligere 
ansatte i diakonisamarbeidet. 

 
5) Det statlige tilskudd/gjennom Bispedømmekontoret deles i % mellom de to diakonale 

samarbeidsområdene i Otredal prosti etter stillingsstørrelsene. 
 

6) Det bør være et utstrakt samarbeid mellom diakonisamarbeidet/diakonene i fremtidige øvre og nedre 
delen av prostiet. Her kan nevnes kurs og møter for frivillige diakonimedarbeidere, vikar ved 
vakanse, utveksling og bruk av hverandres kompetanse og erfaring.    

 
7) Prosten i Otredal prosti sitter i styrene i diakonisamarbeidet både i øvre og nedre del av prostiet. 

 
8) Diakonirådgiver på Bispedømmekontoret innkalles til styremøtene, representantskapsmøtene og 

arrangementer både i øvre og nedre diakonisamarbeidsområde i Otredal prosti.¨ 

 
Vedtatt enstemmig.  

 
 
Sak 06/19: Eventuelt 

a) Sittende styre avvikler ordinært Representantskapsmøte for «det gamle Diakonisamarbeidet».  
 

b) Dato for Representantskapsmøte settes til torsdag 12. mars 2020. Sted kommer vi tilbake til. 
 

c) Representantskapsmøtet oppløser (det gamle) diakonisamarbeidet formelt og de to nye 
samarbeidsområdene for diakoni/prostidiakon etableres. 

 
d) Representantskapet ønsker Åseral velkommen inn i diakonisamarbeidet i Otredal prosti 

 

 
 

 

 

Ref: SJøS 
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Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

PROSTIDIAKONISAMARBEID I ØVRE OTREDAL - SAKSTUTGREIING, AVTALE OG VEDLEGG
olav nilsen <kbnilsen@hotmail.com> 19. desember 2019 kl. 20:01
Til: "post@valle.kyrkja.no" <post@valle.kyrkja.no>, "post@bykle.kyrkja.no" <post@bykle.kyrkja.no>, per emanuelsen <pe-em@online.no>,
"bernt.berntsen@bykle.kommune.no" <bernt.berntsen@bykle.kommune.no>, "gunnar.ellingsen@kirkebakken.no" <gunnar.ellingsen@kirkebakken.no>,
Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>, Arve Rauk <arve.rauk@gmail.com>
Kopi: "svenn.jorgen.sorensen@kirkebakken.no" <svenn.jorgen.sorensen@kirkebakken.no>

Hei igjen.

Vedlagt følger saksutredning, avtaleutkast, protokoll og budsje�orslag i samband med etableringa av pros�diakonisamarbeidet i
Øvre Otredal frå og med 01.01.2020.

Protokollen er frå representansskapsmøtet i Otredal 11.06.2019, og der avvikling av det noværende pros�diakonisamarbeidet og
oppre�ng av dei to nye pros�diakonienhetene er omhandla.

Eg voner desse dokumenta samla se� er �lstrekkeleg �l at dei berørte sokneråda i Øvre Otredal kan setje saka opp på sakslista �l
første soknerådsmøte i 2020, og der velga styremedlem og varemedlem �l det nye styret.

I avtaleutkastet som følger er det nederst på side 2 se� av plass �l dei naudsynte dateringar og underskri�er.

Når de�e er gjort og sendt �lbake �l meg, vil eg i samråd med pros�diakon Per Emanuelsen innkalle �l første styremøte.

For nærare info eller spørsmål, kontakt meg gjerne på telefon 982 99711 eller mail: kbnilsen@hotmail.com

Med ønske om ei velsigna jolehøg�d og eit godt ny� år!

Med vensam helsing

Olav Nilsen
kyrkjeverje Bygland
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AVTALE OM DIAKONISAMARBEID I ØVRE OTREDAL 

 

 

BAKGRUNN 

 

11.juni 2019 var det representantskapsmøte i Diakonisamarbeidet i Otredal prosti, og der sak 

05/19 gjaldt ny organisering av prostidiakonisamarbeidet i Otredal. 

 

Protokollen frå møtet følger vedlagt, men me tek likevel med oss heile vedtaket frå pkt.1-6. 

 

  

Vedtak:  

  

1. Vikariatene som prostidiakon til Per Emanuelsen (30% i Bykle/Valle) og Helga 

Viktoria Aas Johnsen 70% i Vennesla, Iveland, Evje/Hornnes, Bygland) forlenges 

t.o.m. 31.12.19. 

  

2. Nåværende diakonisamarbeid mellom sokn/fellesråd i Otredal prosti oppløses f.o.m. 

01.01.20 

  

3. Det etableres to nye diakonsamarbeidsområder i Otredal prosti f.o.m. 01.01.20.  I 

nedre delen av prostiet etableres samarbeidet mellom Vennesla 

(Vennesla/Øvrebø/Hægeland), Iveland, Evje/Hornnes og Åseral sokn med en 70% 

stilling.    I øvre delen av prostiet etableres samarbeidet mellom Bykle, Valle 

(Valle/Hylestad) og Bygland (Bygland/Årdal) med en 50% stilling. 

  

4. Ved oppløsning av nåværende prostisamarbeid etableres det hos Vennesla som har 

vært arbeidsgiver, et fond på 360.000 – 400.000,- for å ivareta fremtidige 

pensjonsforpliktelser i KLP for tidligere ansatte i diakonisamarbeidet. 

  

5. Det statlige tilskudd/gjennom Bispedømmekontoret deles i % mellom de to diakonale 

samarbeidsområdene i Otredal prosti etter stillingsstørrelsene. 

  

6. Det bør være et utstrakt samarbeid mellom diakonisamarbeidet/diakonene i fremtidige 

øvre og nedre delen av prostiet. Her kan nevnes kurs og møter for frivillige 

diakonimedarbeidere, vikar ved vakanse, utveksling og bruk av hverandres 

kompetanse og erfaring.    

  

 

 

FORSLAG TIL AVTALE  

 

Vedtaket som er referert ovanfor er bakgrunnen for det utkastet til avtale om 

diakonisamarbeidet i Øvre Otredal som no vert lagt fram. 

 

Som det gjeng fram av punkt 2 i vedtaket frå Representantskapet vert noverande 

diakonisamarbeid oppløyst frå og med 01.01.2020, og ein ser det difor som naudsynt å ha på 

plass ein ny avtale for Øvre Otredal så snøgt som råd etter årsskiftet, ikkje minst av 

økonomiske årsaker. 

 



Det utkast til avtale som her føreligg for diakonisamarbeidet i Øvre Otredal, legg opp til ei 

noko enklare formell organisering. 

 

Medan det noverande prostidiakonisamarbeidet har hatt både eit styre og eit representantskap, 

legg ein her opp til at det styret som vert vald både vert ei ressursgruppe for prostidiakonen, 

og samstundes har ansvaret for dei meir formelle funksjonane i samarbeidet - knytt til 

rekneskap, budsjett, årsmelding m.m. 

 

Dette er ganske likt den funksjon som dei berørte sokneråda i Øvre Otredal allereie har. 

 

Styrets samansetning gjeng fram av punkt 4 i vedlagte forslag, og inneber at kvart sokneråd 

vel ein styrerepresentant og ein vararepresentant, og med ei funksjonstid som er lik 

soknerådas valperiode. Dette både av praktiske årsaker, og for å sikra kontinuitet i arbeidet.  

Det enkelte sokneråd står fritt til å velja styremedlemmer frå eigne rekker eller utanfrå. 

 

Sidan styret innehar oppgåvene som følger av både pkt.5 og 7, kan ein sjølvsagt vurdera kva 

funksjon eit årsmøte då vil ha, jfr. pkt.6. 

 

Ein trur likevel det kan vera eit poeng å arrangera eit årsmøte ein gong i året, der berørte 

sokneråd og andre interesserte vert invitert, både for å informera om arbeidet, og for å få 

fagleg påfyll - gjerne kombinert med eit eller anna fagleg innslag. 

 

Ein let difor avtaleutkastet stå slik, men er open for korreksjonar på desse punkta. 

 

 

ØKONOMI 

 

Vedlagt følger budsjettframlegget for 2020. 

 

Det er inndelt slik: 

Venstre talkolonne: Budsjett for det gamle prostidiakonisamarbeidet i 2019 

Til høgre for dette:  2020-budsjettet for Nedre Otredal, 2020-budsjettet for Øvre Otredal og 

summen av 2020-budsjettet for begge einingane. 

 

Forklaring til tala står nederst på vedlegget. 

 

Fordelinga er gjort i samråd mellom kyrkjeverja i Bygland og kyrkjeverje i Vennesla, og der 

kyrkjeverja i Bygland i tillegg har vore rekneskapsførar for prostidiakonisamarbeidet i heile 

Otredal dei ti siste åra. 

 

Som det gjeng fram av budsjettframlegget er det i 2020 budsjettert med bruk av fond på 

kr.55.000,- 

I punkt 7 står det ein merknad om dette. 

Sidan noverande prostidiakon er løna på pensjonistløn vil ein etter alt å døme ikkje ha bruk 

for å saldera rekneskapen for 2020 ved bruk av fond i det heile tatt. Men som det står som 

merknad i pkt.1 har ein vald å budsjettera med noverande avløning for prostidiakonen i nedre 

Otredal, sidan det er den løna ein må pårekna når Per Emanuelsen i framtida går av med 

pensjon. 

 

Det er opparbeidd eit fond som pr.31.12.2018 var på kr.585.864.- 



Det er venta at fondet pr.31.12.2019 vil vera på rundt kr.600.000,- 

 

Når rekneskapen for 2019 er gjort ferdig ( i midten av januar 2020 ) vil kyrkjeverja i Bygland 

og kyrkjeverja i Vennesla gjera ei berekning av korleis fondet skal delast mellom Øvre og 

Nedre Otredal. 

Det vil så bli fremja ei eiga sak om dette som dei berørte partane så må vedta og bli einige 

om. 

 

 

 

PROSTIDIAKONENS ARBEIDSOPPGÅVER OG ORGANISERING 

 

I samband med etableringa av prostidiakonitenesta i 2002 var følgande hovudområde påpeikt 

som prostidiakonen skulle arbeide med.  

I stikkords form var dette: 

- Fokus på einsemd, rus, psykisk helse, realasjonskonflikter og sorg. 

 

I høve til konkret oppfølging av dette i Øvre Otredal skal prostidiakonen ha arbeidstida si i 

partalsveker, og i utgangspunktet ein dag i kvar kommune. I tillegg har han heimekontor og 

handterer saker og henvendingar fortløpande frå der han befinn seg. 

 

Tenesta vert utført i samarbeid med styret, kyrkjelydanes diakoniutval og sokneråd, lokal 

prest og andre kyrkjeleg tilsette, samt andre utenomkyrkjelege organ og institusjonar, som 

mellom anna dei psykososiale kriseteama, politi, skule og helsevesen. Dette inneber og god 

kontakt med ordførarar og rådmenn i dei berørte kommunane.  

 

Arbeidskvardagen består i stor grad av heimebesøk, med samtalar og oppsøkande teneste, 

medverknad på stabsmøter, temakvelder og diakoniens dag.  I tillegg har diakonen jamnlege 

besøk på sjukeheimane og andre kommunale, offentlege og private institusjoner og boliger 

som ligg i Bygland, Valle eller Bykle. 

 

Prostidiakonen har og si faste spalte i Setesdølen som ein del av si oppgåve. 

 

 

 

FORSLAG TIL VEDTAK 

 

Ein legg med dette saka fram med følgande forslag til vedtak: 

 

1. Vedlagte avtale om diakonisamarbeid for Øvre Otredal vert lagt til grunn. 

2. Dei berørte sokneråda vel kvar ein styrerepresentant og ein vararepresentant slik det går 

fram av avtalens pkt.4 

3. Vedlagte budsjett for 2020 for diakonisamarbeidet for Øvre Otredal vert lagt til grunn. 

4. Når rekneskapen for 2019 er gjort ferdig vil det bli lagt fram forslag til fordeling av 

opparbeidd fond. 

 

 

 



 

 

 

Den norske kyrkja 

Diakonisamarbeidet i Øvre Otredal  
 

 

Avtale om diakonisamarbeidet i Øvre Otredal 

 
 

1) Bakgrunn:  

Prosjektet «Diakonisamarbeidet i Otredal prosti» har vore i funksjon sidan våren 2002.  

Diakonstillinga har heile tida i hovedsak vore finansiert på innsamla midler i sokna, og på 

kommunale og statlege tilskot. 

Frå og med 01.01.2020 vert dette diakonisamarbeidet delt, og Bygland, Valle og Bykle gjeng inn i 

eit eige diakonisamarbeid i Øvre Otredal. 

 

 

2) Formål:  

Arbeidets art skal vera som feltarbeidar å legga til rette for og medvirka til utvikling av diakoni i 

sokna Bygland og Årdal, Valle og Hylestad og Bykle. 

 

Sokna er einige om å forena ressursane sine slik at diakoni kan utviklast i det enkelte sokn, jfr. 

Kyrkjelovas § 9, andre ledd 

 

 

3) Visjon 

Guds kjærleik til alle menneske og alt det skapte, verkeleggjort gjennom liv og teneste.   

 

 

4) Styrets sammensetning:  

Diakonisamarbeidet vert leia av eit styre på tre leke medlemmer pluss prosten i Otredal. Bygland og 

Årdal sokneråd, Valle og Hylestad sokneråd og Bykle sokneråd vel ein styrerepresentant med ein 

varerepresentant kvar. Funksjonstida følger soknerådas valperiode. 

Styret vel internt leiar og nestleiar. Kyrkjeverja i Bygland ivaretek arbeidsgjevarransvaret og er 

sekretær /saksbehandlar for styret. Prostidiakonen møter på styremøtene med møte- og talerett.   

Bispedømekontorets diakonirådgjevar har og høve til å delta. 

 

 

5) Styrets oppgåver:  

Styrets hovudoppgåve er å vere ressursgruppe for diakonen. 

 

 

6) Årsmøtet 

Styret held årsmøte ein gong i året. 

 

 

7) Årsmøtets oppgåver:  

Årsmøtet godkjenner Årsmelding, rekneskap og budsjett. Årsmøtet handsamer visjonar og mål for 

samarbeidet, overordna økonomiforvaltning knytt til avtalen og avtaleendringar i forståing med 

sokna. 

 

 

 

 

 



 

 

 

Den norske kyrkja 

Diakonisamarbeidet i Øvre Otredal  
 

8) Arbeidsgjeveransvaret:   

Då styret ikkje er eige rettssubjekt har Bygland kyrkjekontor frå og med 01.01.2020 påtatt seg 

arbeidsgjeveransvar og ansvar for rekneskapsføring og økonomistyring. Formell arbeidsgjevar er 

Bygland og Årdal sokn. 

 

9) Økonomi/finansiering:  

Finansieringa av diakonstillinga i «Diakonisamarbeidet i Øvre Otredal» er som følger: 

Bykle sokn:    16,67 prosent 

Valle og Hylestad sokn:  16,67 prosent 

Bygland og Årdal sokn:  16,67 prosent 

Totalt:    50,00 prosent 

 

Eit eventuelt overskot vert sett av på Driftsfond for Diakonisamarbeidet i Øvre Otredal. Eit 

underskot vert om mogeleg dekka av driftsfondet eller over neste års budsjett og tilskot.  

 

10) Tre ut av samarbeidet:  

Dersom eit sokn ønsker å tre ut av samarbeidet eller endre sin del av finansieringa slik det er 

formulert i pkt.9, vert det gjeven skriftleg melding med vedtak om dette til styret seinest eitt år og 

seks månedar før endringa vert iverksatt – fra starten av eit år. 

 

Sjølv om eit sokn trer ut av samarbeidet eller endrar sin del av finansieringa, vil soknet vera 

økonomisk ansvarlig for fremtidige pensjonskostnader knytt til løns- og G-regulering for si deltaking 

i aktuell samarbeidsperiode. 

 

11) Endra kyrkjestruktur 

Ved eventuelle framtidige endringar i den kyrkjelege struktur, skal kostnader, inntekter og fond i 

samarbeidet delast forholdsvis på eventuelle nye sokn med utgangspunkt i dagens fordeling. 

 

 

 

Avtalen om diakonisamarbeidet i Øvre Otredal prosti er vedteke i 

 

Bygland og Årdal sokneråd,  

 

Valle og Hylestad sokneråd, 

 

Bykle sokneråd, 

 

Avtalen kan endrast av Årsmøtet med 2/3-dels fleirtal. 

 

 

…………………….                  ……………………             ……………………… 

For Bykle sokn                    For Valle og Hylestad sokn           For Bygland og Årdal sokn 

 

 

 

 



BUDSJETT PROSTIDIAKON 2020 Buds(end) Budsjett Budsjett Budsjett
2019 2020 2020 2020

Nedre Øvre Sum
Otredal Otredal Otredal

Ansvar: 400 Annen kirkelig virksomhet 100% 70% 50% 120%
Tjeneste: 4447 Prostidiakoni

1 3010 Lønn i faste stillinger 520,000 380,000 270,000 650,000
3058 Telefongodtgjørelse 4,800 3,500 2,500 6,000
3060 Trekkpliktige godtgjørelser 14,000 10,000 7,000 17,000
3090 Pensjonsinnskudd KLP 95,000 68,400 48,600 117,000
3095 Trekkpliktige forsikringsordninger 2,000 1,500 1,000 2,500
3096 Ulykke/yrkesskade 1,000 700 500 1,200
3099 Arbeidsgiveravgift 85,000 65,400 33,700 99,100
3100 Kontormatriell 3,000 2,300 1,700 4,000
3120 Annet forbruksmatriell 5,000 3,500 2,500 6,000
3130 Post, bank, telefoni og datalinjer 2,000 1,500 1,000 2,500
3150 Opplæring, kurs (ikke oppgavepliktige) 12,000 9,000 6,000 15,000
3155 Reiseutgifter opplæring (ikke oppgavepliktige) 1,000 700 500 1,200

2 3160 Utgifter og godtgjøring for reiser og diett, bil mm 70,000 50,000 60,000 110,000
3170 Reiseutgifter/drift av egne transportmidler 10,000 7,000 5,000 12,000

3 3190 Leie av lokaler og grunn 32,500 32,500 5,000 37,500
3195 Avgifter, gebyrer og lisenser 0 0 0 0
3200 Inventar og utstyr 6,000 4,000 3,000 7,000
3429 Mva generell kompensasjonsordning 4,000 3,000 2,000 5,000
3550 Avsetning til bundne fond 7,000 0 0 0
3710 Sykelønnsrefusjon/refusjon fra trygdeetaten 0 0 0 0
3729 Refusjon for mva påløpt i driftsregnskapet -4,000 -3,000 -2,000 -5,000

4 3770 Refusjon fra andre -578,000 -312,000 -235,000 -547,000
5 3780 Interne overføringer -212,000 -234,000 -117,000 -351,000
6 3800 Tilskudd fra staten/statlige inst -80,000 -57,000 -41,000 -98,000
7 3951 Bruk av bundet fond 0 -37,000 -55,000 -92,000

Sum tjeneste: 4447 Prostidiakoni 300 0 0 0

Sum ansvar: 400 Annen kirkelig virksomhet 300 0 0 0

T O T A L T 300 0 0 0

1 Løn og sosiale kostnader er budsjettert med utgangspunkt i noverande avløning for
prostidiakonen i nedre Otredal. Dette gjeld begge einingane.
Prostidiakonen i Øvre Otredal går på "pensjonistløn", slik at rekneskapstala vil bli
vesentlig lågare enn dette så lenge Per Emanuelsen er i stillinga. Likevel meiner ein 
det er mest korrekt å budsjettera med det ein må berekna når han i framtida går
av for pensjon.

2 Per Emanulsen får i tillegg til løn dekka sine reiseutgifter fram og tilbake frå 
heimstad til arbeidsstad. Dette ligg allereie i eksisterande avtale.  Han har og ganskeHan har og
store reiseavstander internt i Øvre Otredal. Difor er denne posten høgare i Øvre
enn i Nedre Otrdal

3 Ein legg til grunn ein liten pott som "leige av lokaler" på kr.5.000,-
Det dekker eigentleg alle funksjonar som Bygland har i samband med dette.



4 Posten på "Refusjonar frå andre" er fordelt slik:
5 Bykle: Kr.117.500,- og Valle kr.117.500,-. Refusjonen frå Bygland kjem på punkt 5 med

same beløp.

6 Det er berekna at og Øvre Otredal vil få ein andel av statstilskot til denne verksemda

7 Det er i 2020 lagt inn bruk av bunde fond med kr.55.000,-
Grunna "pensjonistløn" til Per Emanuelsen vil bruken venteleg bli monaleg lågare.
Når rekneskapen for den eksisterande prostidiakoniordninga føreligg for 2019, vil
eksistarende fond bli fordelt mellom Øvre og Nedre Otredal, og det vil tilføra 
verksemda eit fond i hundretusenkronarsklassen.



FR 02/2020 - Altarring - Tysdag 21. januar 2020 
Om altarringen i Valle kyrkje som må reparerast og det som har vorte undersøkt 

 
Dokumenter 

Møteprotokoll FR 07/2018 
Epost Skinnverkstedet 
Epost Skinnapoteket 
Epost Riksantikvaren 
 

 
I sak FR 07/2018 vart det bestemt at det skulle utgreiast kostnader ved kjøp av nytt skinn på 
knefallet i Valle kyrkje. 
I forberedelse av 175-årsjubileum har Karin Bøe arbeidd med reparering av altarringen og 
hatt kontakt med ulike. 

 
○ Bispekontoret viser til riksantikvaren. 
○ Riksantikvaren v/Kirsti Ellefsen tilrår å tale med konservator i 

museum, f.eks. Vest-Agder museet. Hadde sjølv brukt Marokin 
lærbalsam, og deretter lærvaselin, frå arkivprodukter.no ei gong i året 
Ho fekk tilsendt bilete og meinte at dette kunne hjelpe. 

○ Skinnverkstedet v/Marianne Torsvik At det er vannskjolder på 
vegetabilsk garvet hud, og det er for sent å gjøre noe. Den burde vore 
satt inn regelmessig med lærkrem. Det beste er å trekke på nytt med 
ny hud, helst dekkfarget hud, eller det meir vanlege vegetabilsk hud. 

○ Skinnapoteket v/Hanne Schancke Fått hard medfart med søl og 
manglende vedlikehold. Har et produkt mot vannskjolder og renn, 
Fixativ/Lederfein, og etterbehandle med Elephant Leather Preserver. 
Testes på usynlig sted først. 

○ Lærdoktorn Leverte eit produkt til 660 kr + 185 kr i frakt. Dette virka 
ikkje, og Karin Bøe kjøpte det istadenfor. 

 
Møtehandsaming 

 
 

http://arkivprodukter.no/
http://arkivprodukter.no/


Referat frå Valle Sokneråd onsdag 25 april 
Til stades:  Astrid Nomeland, Lisbeth D Homme, Bente Bjørgum, Gunveig Kaarvann, Liv B 

Ryningen, Sissel Åkre, Pål Dale, Tom Martin Berntsen (sekr.) 

Knut Hagen og Siri Melhus hadde meldt avbud 

Orienteringsaker: 

Evaluere påska: ikkje innendørs Palmesundag meir!, men heller fleire utendørsgudstenester 

i Brokke. 

Ungdomsarbeider: ingen søkar har meldt seg. 

Banken løyver kr 80000 til nytt piano i kyrkjestoga. 

Diakoniutvalet starter opp med middagsfellesskap 26. september i Hylestad og 31. oktober 

i Valle (kulturveka) og 28.november i Hylestad.  

Tom Martin planlegg 6 bibeltimer til hausten, annankvar gong Valle og Hylestad 

Bibliotek-kyrkjestoge: det vart orientert om fremdriften. SR tek opp spørsmålet om kva den 

store salen skal heitte; saka taes opp på møtet i mai. 

SR 02/18   «Sundagskaffien» i det nye bygget. Det vart lagt frem eit forslag som Tom Martin, 

Lisbeth og Sissel får fullmakt til å arbeide videre med. 

FR 03/18  Administrasjonen får fullmakt til å kjøpe inn nye kollektbøsser til Valle Kyrkje. 

FR 04/18  Administrasjonen utgreier kostnader ved kjøp av 3 små og 3 store kransestativ. 

Saken takast opp på neste møte. 

 

SR 05/18 Konfirmantfest: I Storstoga tysdag 29.mai. Marin W held tale, administrasjonen 

sørger for eit gavekort til ham etter dei gjeldande retningsliner, Kulturskulen er spurt om å 

underhalde. Presten bes sjekke ut om konfirmantane kan ha eit innslag, helsing frå SR/ 

trusopplæringsutvalet. 

SR 06/18 «Kyrkjestoga» kva skal me bruke henne til: Kaffi-felleskap i ulike former, møter, 

sundagsskule, M-klubben, og eventuelt anna barne og ungdomsarbeid, middagsfelleskap, 

konserter m.m. Møterommet kan brukest til SR og f.eks kvinneforeninga. 

FR 07/18 Knefallet i Valle kyrkje: det utgreiast kostnader ved kjøp av nytt skinn på knefallet. 

SR 08/18: Soknerådet tilbyr bedehuset på Nomeland å overta dei raude stolane frå 

Meinigheitshuset. På mai-møtet tek vi opp kva som skal gjerast med resten av innventaret. 

SR 09/18: Bente Bjørgum og Gunnveig Kaarvann reiser på representantskapsmøte i Kirkens 

SOS. Reiseutgifter dekkas. 

 



29.12.2019 Gmail - Fwd: 13/02955 - Valle kyrkje - Altarringen treng behandling - Riksantikvarens foreløpige råd

https://mail.google.com/mail/u/0?ik=845c91ff43&view=pt&search=all&permmsgid=msg-f%3A1653448282489234282&simpl=msg-f%3A16534482… 1/2

Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

Fwd: 13/02955 - Valle kyrkje - Altarringen treng behandling - Riksantikvarens foreløpige råd
Karin Bøe <karinboe3@gmail.com> 20. desember 2019 kl. 15:12
Til: Anne Ringstad <post@valle.kyrkja.no>, Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

---------- Forwarded message ---------
Fra: Ellewsen, Kjersti Marie <kjersti.ellewsen@ra.no>
Date: fre. 20. des. 2019, 14:07
Subject: 13/02955 - Valle kyrkje - Altarringen treng behandling - Riksantikvarens foreløpige råd
To: Karin Bøe <karinboe3@gmail.com>

Hei

 

Takk for bilder. De viser et lær som er uttørket og har mange irreversible flekker. En del flekker vil nok forsvinne ved behandling med lærbalsam, og
de verste flekkene vil muligens bli litt mindre skjemmende.

Det er også noen skader som følge av mekaniske skader, og/ eller som følge av uttørking.

 

Mitt råd er å forsøke med lærbalsam fra Maroquin etterfulgt av behandling med lærvaselin. Dersom dette ikke er tilstrekkelig må hele eller deler av
læret skiftes ut.

Eventuelt kan du spørre leverandøren av lærbehandling om råd for behandling av uttørket og flekkete lær.

 

Lærbehandlingsproduktene finner dere her:

 

https://www.arkivprodukter.no/konserveringsmatriell/overflatebehandling/laer-og-skinn

 

God jul så lenge!

 

 

Vennlig hilsen

Kjersti Marie Ellewsen

Seniorrådgiver/ Konservator NKF-N

Seksjon for konservering

Riksantikvaren

Tlf.: +47 98 22 87 12

www.riksantikvaren.no
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Fra: Karin Bøe <karinboe3@gmail.com> 
Sendt: torsdag 28. november 2019 14.16
Til: Ellewsen, Kjersti Marie <kjersti.ellewsen@ra.no>
Emne: Altarringen i Valle kyrkje

 

Hei
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13.12.2019 Gmail - Fwd: Altarring

https://mail.google.com/mail/u/0?ik=845c91ff43&view=pt&search=all&permmsgid=msg-a%3Ar-3353681895051743933&dsqt=1&simpl=msg-a%3… 1/1

Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

Fwd: Altarring
Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com> 13. desember 2019 kl. 18:25
Til: Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

Fra: Hanne Skancke <skancke@skinnapoteket.no>
Date: tor. 28. nov. 2019, 14:24
Subject: Re: Altarring
To: Karin Bøe <karinboe3@gmail.com>

Hei,

jeg ser at denne alterringen har fått litt hard medfart, både ved  søl og sansynligvis manglende vedlikehold (sprekkdannelser).

Du kan ta en titt på videoen her: 

https://www.youtube.com/watch?v=0X50pUI1uds#action=share

Den viser hvordan produktet vårt Fixativ/Lederfein brukes på vannskjolder og renn. Det er ikke et mirakelmiddel og hvor bra det blir på alterringen vet
jeg ikke da den har mange markante skjolder. Læret vil etter tørking ikke bli nevneverdig mørkere, men det du skal alltid teste på usynlig sted først
for sikker hets skyld!

Etterbehandle så med Elephant Leather Preserver. Det er et syntetisk fett som er vannavvisende og som ikke harskner. Test også her på usynlig
sted.

Pris Fixativ: kr 185,-  Jeg tror du kommer langt med 3-4 flasker.
Pris Elephant  Leather Preserver kr 225,-

Ønsker du å lime til fliken er pris på lærlim kr 141,- 
Vær da varsom slik at du ikke får for mye overflødig lim utover læret. Tørk da umiddelbart bort med fuktig klut godt krystet. 

Forsendelse kommer i tillegg, opp til en kg kr 133,-

mvh Hanne

H. Skancke fargeteknikk
Mellomåsveien 20
1414 Trollåsen

Tel: 46 66 38 93
E-post: skancke@skinnapoteket.no
Nettside: skinnapoteket.no
med nettbutikk
Gartnertjenester: kanhage.no

28. nov. 2019 kl. 12:34 skrev Karin Bøe <karinboe3@gmail.com>:

Hei Hanne

Takk for samtalen. Her er nokre bilete av altarringen i Valle kyrkje i Setesdal. Håper det er håp. 

Mvh Karin Bøe, kyrkjetenar
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13.12.2019 Gmail - Fwd: Altarring
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Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

Fwd: Altarring
Karin Bøe <karinboe3@gmail.com> 29. november 2019 kl. 20:53
Til: Anne Ringstad <post@valle.kyrkja.no>, Astrid Nomeland <astridnomeland@hotmail.com>, Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

---------- Forwarded message ---------
Fra: Skinnverkstedet AS <post@skinnverkstedet.no>
Date: fre. 29. nov. 2019, 10:40
Subject: SV: Altarring
To: Karin Bøe <karinboe3@gmail.com>

Hei og takk for henvendelsen.

 

Bildet viser –som jeg trodde- en vegetabilsk garvet hud med vannskjolder som nok er umulig å få vekk.

 

Vegetabilsk garvet lær er helt lyst når det er ny� og mørkner over �d og det er meningen, da den skal få en fin pa�na med årene. Den har ingen
overflatebesky�else og trenger derfor å bli sa� inn regelmessig med en god lærkrem for å holde seg myk  og få en impregnering som besky�er
li�.

Det ser ut som alterbenken din er nokså gammel og ut i fra bildet ser det ut som den  har begynt å krakelere. De�e er en u�ørkingsprosess som
har startet og det er nok for sent å gjøre noe som vil få denne fin igjen.

 

Beste alterna�v er å få trukket om igjen benken med ny hud. Jeg ville da anbefale en dekkfarget hud. Den tåler mer og endrer seg ikke over �d
slik vegetabilsk hud gjør. Men selvsagt er det den vegetabilske huden som er mest vanlig å ha på alterringer i de fleste kirker.

 

God helg!

 

Med vennlig hilsen

 

Marianne Torsvik

Skinnverkstedet_logo

Vår hjemmeside

 

Fra: Karin Bøe [mailto:karinboe3@gmail.com] 
Sendt: 28. november 2019 12:21
Til: Post@skinnverkstedet.no
Emne: Altarring

 

Hei Marianne.

 

Takk for samtalen. Her er eit bilete av ein liten del av altarringen. 

 

Mvh Karin Bøe 

2 vedlegg
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13.12.2019 Gmail - Faktura til godkjenning
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Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

Faktura til godkjenning
ASP Agresso Setesdalen <aspservice@evry.com> 10. desember 2019 kl. 14:05
Svar til: ASP Agresso Setesdalen <aspservice@evry.com>
Til: uppstad@gmail.com

 

Hei Knut Olav Uppstad

 

Du har nå mottatt følgende fakturabilag til godkjenning

Bilagsnummer Lev.nr. Lev.navn Fakturanr. Beløp Forfall
61900136 100734 Jens Olai Justvik 201988 6400,00 10.12.2019
61900138 100603 Henrik Rene West Utlegg adventsstjerner.dk 15/11-19 582,00 10.12.2019
61900142 100724 Leonhard Jansen 201907 550,00 02.12.2019
61900143 100162 Rysstad feriesenter/Sølvgarden 13960 8153,04 11.12.2019
61900134 100675 Valle Sport 100167 257,00 04.12.2019
61900139 100603 Henrik Rene West Utlegg bog og ide 19/9-19 162,50 10.12.2019
61900141 100737 Berit junge henriksen Utlegg floriss 22/11-19 1071,20 10.12.2019
61900137 100735 Lærdoktor'n 1261 660,00 05.12.2019

 

Vennligst godkjenn fakturabilaget snarest

https://aspagresso.public.cloudservices.no/Setesdalenweb/Login/Login.aspx

http://adventsstjerner.dk/
https://aspagresso.public.cloudservices.no/Setesdalenweb/Login/Login.aspx


13.12.2019 Gmail - Lærdoktoren
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Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

Lærdoktoren
Vicky Lolk Norvik <Vicky.Lolk.Norvik@valle.kommune.no> 11. desember 2019 kl. 09:15
Til: Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

Hei

Du kan godkjenne dei andre fakturaene. Så skal eg sle�e den frå lærdoktorn.

 

Med venleg helsing
Vicky Norvik
rådgjevar

T +47 48 05 94 52 | E Vicky.Norvik@valle.kommune.no

Valle kommune Kommunehuset | PB 4 4747 Valle 
E post@valle.kommune.no | +47 37 93 75 00 | www.valle.kommune.no

 

 

Fra: Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com> 
Sendt: 10. desember 2019 22:17
Til: Karin Bøe <karinboe3@gmail.com>
Kopi: Post Valle kyrkje <post@valle.kyrkja.no>; Lisbeth Dalquist Homme <dalqhomme@gmail.com>; Vicky Lolk Norvik
<Vicky.Lolk.Norvik@valle.kommune.no>
Emne: Re: Lærdoktoren

 

Korrigert epostadressen til Vicky!

tir. 10. des. 2019, 22:13 skrev Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>:

Hei økonomikontor og kyrkjekontor, eg har inne 8 stk faktura for godkjenning, og då venter eg med å godkjenne dei til eg har fått nærmare beskjed
om soknet skal betale denne reikninga til Lærdoktorn eller ikkje, høyrer frå dykk snart!

 

 

 

tir. 10. des. 2019, 20:03 skrev Karin Bøe <karinboe3@gmail.com>:

Hei.

Eg tinga to boksar med lærfett for å prøve å reparere skinnet på altarringen i Valle kyrkje. Men det prosjektet viste seg å vere mislykka. Eg trur
eg har meir bruk for fettet enn kyrkja, og difor kan eg betale rekninga og behalde det sjølv. Kan de sende rekninga til meg så skal eg betale ho.

 

Mvh Karin
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FR 03/20 - Kulturminneplan - Tysdag 21. januar 2020 
Valle kommune har ute til høyring ein kulturminneplan som omfatter kyrkja 
 
Dokumenter: 

Forslag til kulturminneplan Valle kommune - side 13 - “Kyrkjer og kyrkjerester” 
Forslag til kulturminneplan Valle kommune - side 18 - “Immateriell kulturarv” 

 
Det ligg ute på høyring fram til 25 januar 2020 eit forslag til kulturminneplan for Valle 
kommune.  
 
Møtehandsaming 
 
Vedtak 
. 







FR 04/2020 - NKFR - Tysdag 21. januar 2020 
Nettverket for kirkelig fellesråd (NKFR) vil knytte til seg fellesråd i Noreg. 
 
Vedlegg 

Nytt frå NKFR v/Jørn Lemvik, 6. november 2019 
Epost frå Simon Ellingsberg, 17. november 2019 
 

Mange fellesråd har eit par år organisert seg i NKFR, og dette kan vere viktig for Valle og 
Hylestad sokn å knytte seg opp i mot. 
 
Møtehandsaming 
 
Vedtak 
 



NYTT fra Nettverket for Kirkelige Fellesråd 

(NKFR) 

        Oslo 6. november 2019 

Til Alle FR-ledere i Norge 
Fra Nettverk for Kirkelige Fellesråd (NKFR), v/Jørn Lemvik 

 

Gode medarbeidere 

Mye er skjedd siden siste «Nytt fra nettverket» 

- Vi har hatt valg til Menighetsråd. Dere som får denne utgaven, er «utgående» FR ledere. Nye 
folk er valgt, - og i de fleste Menighetsråd velges det nå representanter til Fellesrådet. Jeg 
håper mange av dere blir med videre. Vi trenger kontinuitet i disse tider når kirkens 
fremtidige organisering skal fastlegges 

- Kirkerådet har hatt møte, - og det er bestemt at det skal nedsettes grupper som skal arbeide, 
og komme med innstilling på, ulike biter av kirkens ordninger.  

- Nettverket for Kirkelige Fellesråd har hatt møte og diskutert hvordan vi ønsker å fungere 
framover.  

Jeg tar de ulike punktene litt mer detaljert:  

Viktigheten av kontinuitet i Fellesrådene, - og å sikre at Menighetsrådene/Fellesrådene blir hørt 

Som nevnt, disse neste 4 årene blir avgjørende viktige for hvordan kirka vår skal «se ut» og fungere i 
årene som kommer. Slik ordningen er nå, er det ingen representanter i Bispedømmeråd, Kirkeråd 
eller Kirkemøte som taler på vegne av sognet. Derfor er det avgjørende viktig at Fellesrådene sin 
stemme høres (på vegne av soknet). Nettverket for Kirkelige Fellesråd ble opprettet for å være en slik 
stemme. Gjennom dette informasjons-skrivet ønsker vi å nå ut til alle Fellesrådene i Norge, vi ønsker 
å tale på vegne av dere alle, - og vi ønsker å høre tilbake fra dere om det er saker dere ønsker vi skal 
gjøre noe med – det være seg lokalt eller nasjonalt. 
 
Inn i denne situasjonen er det viktig at vi har kontinuitet i rådene. Det er lettere for Fellesrådene å 
fungere godt om det er noen som «er kjent» i terrenget. Vi håper derfor at mange av dere fortsetter i 
fellesrådene – og løfter den stemmen inn i de fora der dette er naturlig 
 
Dersom du slutter av nå, så ønsker vi å si takk for det viktige arbeidet du har gjort. Så ber vi deg om å 
fortelle innkommende leder om Nettverket, gi hun/han disse nyhetsbrevene og de vedlegg som 
følger dette nyhetsbrevet, slik at den nye er oppdatert på nettverket og det vi sammen ønsker å gjøre 
framover. 
 
Kirkerådet sitt utredningsarbeid 
Kirkerådsdirektøren fikk mandat av Kirkerådet om å nedsette noen arbeidsgrupper som skal 
utarbeide forslag som sendes til Kirkeråd og Kirkemøte. Jeg har lagt ved et dokument som 
presenterer vedtaket fra siste Kirkerådsmøte. Kirkerådet sine vedtak ligger åpent på nettet  
https://kirken.no/nb-NO/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkeradet/saksdokumenter-og-vedtak/kirker%
C3%A5dets%20m%C3%B8te%2016.-17.%20september%202019/ 
 

https://kirken.no/nb-NO/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkeradet/saksdokumenter-og-vedtak/kirker%C3%A5dets%20m%C3%B8te%2016.-17.%20september%202019/
https://kirken.no/nb-NO/om-kirken/slik-styres-kirken/kirkeradet/saksdokumenter-og-vedtak/kirker%C3%A5dets%20m%C3%B8te%2016.-17.%20september%202019/


Nettverket arbeider for at den lokale stemmen skal høres inn i dette arbeidet, og har gjennom 
samtaler med Kirkerådsdirektøren spilt inn forslag til personer som målbærer soknets synspunkter. 
 
Nettverket for Kirkelige Fellesråd 
Landsrådet for nettverket, demokratisk valgt gjennom valg av nettverk for hvert bispedømme, har 
hatt møte i Oslo i september. Jeg gjengir en del av referatet fra møtet for å vise hvordan vi tenker 

 

Organisering 
Det var enighet om at nettverket må fortsette. NKFR sitt landsråd vurderer det svært viktig at 
nettverket er enda mer aktivt de neste 3 årene enn vi har vært de siste par årene 

Praktisk inndeling og oppgaver 

● Lokalt Fellesråd – Regionalt råd – NKFR Landsråd 
 

Lokalt fellesråd 

● Velger representant til Regionalt allmøte 
 
Regionalt råd 

● Gammelt råd samler alle de som er valgt fra de lokale Fellesrådene, - og organiserer valg på 
regionalt råd (mint 3 representanter). Rent praktisk kan dette knyttes opp til KA sine kurs. 
Medlemmene til regionalt råd velges for hele valgperioden til MR/FR 

● Regionalt råd organiserer seg selv med leder, nestleder og sekretær (evt. flere om det er 
enighet om dette lokalt). Disse velges også for hele perioden 

● Leder og nestleder møter i NKFR landsråd. Sekretær er vara. En av disse bør fortrinnsvis 
komme fra et av de store  fellesrådene i bispedømmet 

1

● Samles minst to ganger i året for å diskutere hvordan man kan avhjelpe behov for de lokale 
fellesråd, samt diskutere saker som kommer opp i NKFR landsråd 
 

NKFR Landsråd  

● Består av leder og nestleder for de lokale rådene. Medlemmene av NKFR Landsråd er valgt 
for hele valgperioden. 

● Landsrådet er beslutningsdyktig når det er representanter fra mins 2/3 av bispedømmene 
(dvs minst 7 bispedømmer representert). Dersom det ikke er representanter fra minst 7 
bispedømmer som kan komme på Landsråd-møte, avlyses møtet.  

● Ved uenighet voteres det. Dersom det er 2/3 flertall eller mer, er saken vedtatt. Det 
forventes da at alle medlemmer av NKFR Landsråd er lojale mot vedtaket. 

● Landsrådet møtes personlig 3 ganger i året. Ett av møtene forsøkes lagt slik at man kan ha en 
fellessesjon med Kirkevergelaget sitt styre. Mellom møtene kan det avholdes «skype-møter» 
ved behov 

● Hvert bispedømme har to stemmer i avstemminger  
● Nytt NKFR landsråd tar over 1. juni i året etter menighetsrådsvalg.  

 
Arbeidsutvalg 

1 Store fellesråd defineres som de rådene som deltar på KA sin storkommune-konferanse 



● NKFR Landsråd velges leder, nestleder og et tredje medlem av et Arbeidsutvalg. 
Arbeidsutvalget har jevnlige møter – det kan varieres mellom personlig oppmøte/skype … 

● Arbeidsutvalget fungerer som et «forhandlingsutvalg» ved behov. De representerer da 
Nettverk for Kirkelige Fellesråd når de har samtaler med aktuelle aktører 

 
Generalsekretær/sekretær- og økonomitjenester 

● Det ansettes en Generalsekretær i 50% for en prosjektperiode på 3 år  
● Generalsekretæren skal  

- drive med informasjonsarbeid 
- arbeide for fellesrådets plass i kirkestrukturen 
- arbeide for en arbeidsgiverlinje 
- samarbeide med KA om kurs  
- forberede nettverksmøter 
- skrive referat og følge opp vedtak som er gjort i NKFR Landsråd 

● Nettverket søker KA om å få sekretærtjenester i tillegg til økonomiske tjenester 
 

NKFR Prioriteringer 

● Mandatet som ble vedtatt ved oppstart av Nettverk for Kirkelige fellesråd gjelder fortsatt 
(vedlegg) 

● I kommende prosjektperioder vil nettverket prioritere arbeid på nasjonalt nivå, og søker å 
være en sentral aktør i utformingen av kirken (struktur, systemer, …) 

● Nettverket vil prioritere å delta på KA sine kurs, og møte fellesrådslederne der 
● Nettverket vil arbeide med påvirkning av KA, - og å gi innspill til KA i ulike saker 
● Det utarbeides en presentasjon av nettverket – et skriftlig «notat» og en powerpoint 

presentasjon som kan brukes av både nasjonale og lokale ledere. Målgruppen for 
presentasjonene er lokale fellesrådsledere og statsråden 
 

NKFR Målsettinger 

Konkrete målsettinger 

NKFR vil arbeide for  

● At Soknet skal ha definerte oppgaver beskrevet i Kirkeloven 
● At Kirkeloven lovfester et «fellesråd» som kan ha arbeidsgiveransvar – og er mye nærmere 

soknet enn Bispedømmerådet er i dag 
●  Å trygge dem som i dag er redde for å miste jobben knyttet til usikkerhet skapt av 

Departement og Kirkeråd 
●  Et «Fellesråd» som er sterkt nok til å håndtere ansettelser, og som er så nær menighetsrådet 

at man lytter og oppleves som et råd som legger til rette for at menighetene skal lykkes 
●  En arbeidsgiverlinje i kirka 
● Delt finansiering mellom stat og kommune 
● En gjennomgående struktur i kirka fra MR til Kirkemøte 
● Representere den lokale kirka (soknet) sine frivillige og ansatte 
● Fellesrådene sine interesser 



● Å gi gode innspill til KA mht kurs og konferanser 
 

NKFR Aktiviteter for å bli kjent hos fellesrådene 

● Delta på KA sine kurs og presenter nettverket 
● Delta på Kirkevergelaget sine årsmøter 
● Jevnlig skrive «Nytt fra nettverket» 
● Så tidlig som mulig etter etablering av nye fellesråd – skaffe epostlister slik at «Nytt fra 

nettverket» kommer fram til rette vedkommende i Fellesrådslederne 
● Sende ut leserbrev og annet relevant materiale som kan leses – og evt brukes lokalt 

 

NKFR Økonomi 

● Det foreslås en medlemsavgift fra fellesrådene på 1000 kroner pr år 
● De store fellesrådene anmodes om å støtte nettverket med 15-30 000 kroner pr år i en 3 

årsperiode 
● Nettverket søker KA om støtte som før (400 000 pr år) 
● Det bør utarbeidet felles retningslinjer for betaling av tapt arbeidstid, reiser, overnatting … 

for dem som sitter i NKFR Landsråd (sjekke med KA hvilke regler de har) 
● Det må utarbeides en prosjektbeskrivelse for et 3 årsprosjekt som kan presenteres til 

Fellesrådene for finansiering 
 

Nok om NKFR møtet i september - Litt mer fakta 
● Nettverket er nå inne på KA sine hjemmesider. Jeg har lagt inn mandat og ansvarlige i de 

ulike regionene med epost adresse. Dere finner det her: Om KA --> Organer (dersom dere går 
via KAs side) http://www.ka.no/static/article/1500541. I vårt interne «landsråd» vi var enige 
om at vi ikke ønsker å legge ut bilde av «landsrådet», og at vi fortsetter med å sende «Nytt 
fra nettverket» pr epost 

● Nettverket skal være representert på Kirkevergelaget sitt årsmøte i Tromsø. Her vil vi dele 
mye av denne informasjonen som står i dette nyhetsbrevet – så har også Kirkevegene en 
mulighet for å følge opp slik at nye medlemmer i Fellesrådene blir oppdatert på at nettverket 
eksisterer 

● Kurs 
Vi arbeider med kurs for nye FR ledere, og vil prøve å få dette organisert. Det er samtaler med KA om 

disse kursene, og vi satser på å slå oss sammen med KA og ta ansvar for «vår del». Det er 
viktig for nettverket å hjelpe nye FR medlemmer og FR ledere til rette i nye oppgaver, - og 
tanken er å vi skal ha årlige kurs der relevante saker tas opp og alle som sitter i fellesrådene 
skal få den hjelp de måtte trenge til å gjøre et så godt arbeid som mulig for lokalmenighetene 
og sognene. 

 

Jørn Lemvik 
Administrativ sekretær for NKFR 

http://www.ka.no/static/article/1500541


Vs: Nytt fra NKFR
1 e-post

Astrid Nomeland <astridnomeland@hotmail.com> ons. 27. nov. 2019 kl. 11:31
Til: Knut Olav Uppstad <uppstad@gmail.com>

Hei og takk for i går og takk for at du sa ja til å vere lleiar i sokneråd/fellesråd.Eg har nå
sendt navn og mailadresse til NKFR.Vidersende likevel denne mailen til deg.mvh Astrid
Sent from Outlook

Fra: Simon Ellingsberg <se@vabb.no>
Sendt: søndag 17. november 2019 23:50
Emne: Nytt fra NKFR
 
Hei!
Mange av dere som mottar denne mailen er avtroppende fellesrådsledere. Setter pris på om dere kan
sende tilbake en status på om dere fortsetter som ledere av fellesråd. Hvis ikke om dere har navn på ny
fellesrådsleder, gjerne med en e-postadresse, setter jeg pris på en tilbakemelding. Nettverket har også
begynt å distribuere ut informasjon til kirkevergene. 

Videre har nettverket et ønske om en valgprosess av nye medlemmer, en ser for seg at dette kan gjøres i
forbindelse med opplæring av nye fellesråd i regi av KA. 

Vedlagt finner du nytt fra nettverket for november. Dette er et ganske omfattende skriv med mye om videre
arbeid, samt organisering av nettverket. Målsetninger og prioriteringer står også nevnt.

Mvh
Simon Ellingsberg

Nytt fra nettverket - oktober 2019.docx
23 kB

http://aka.ms/weboutlook
mailto:se@vabb.no


FR 05/2020 - Kartverket - Tysdag 21. januar 2020 
Kartverket har ikkje funne feil med tinglysinga av Meinigheitshuset. 
 
Dokument 

Brev frå Tarald Rike m.fl. til kommunen og soknet, 12. august 2019 
Brev frå Kartverket med melding om klage, 12. september 2019 
Brev frå Valle kommune v/advokat Lars Gunnar Nag, 27. september 2019 
Brev frå Valle og Hylestad sokneråd v(kyrkjesjef, 3. oktober 2019 
Brev frå Kartverket med avslag på klage, 20. desember 2019 
 

Tarald Rike m.fl. sendte brev den 12. august 2019 til Valle kommune og Valle og Hylestad 
sokneråd, med krav om tilbakeføring av Valle meinigheitshus frå Valle kommune til Styret for 
Meinighetshuset.  
21. august 2019 vart dette drøfta på soknerådsmøte, og 22 august 2019 kom oppslag i 
Setesdølen om dette, der det også kjem fram at overskjøting er påklaga til Kartverket. 
Kartverket sendte brev med melding om klage den 12. september 2019 til Valle kommune 
og Valle og Hylestad sokneråd. Saka blir omtalt i Setesdølen den 19. september 2019 med 
leiarartikkel og artikkel om at det blir arbeidd for å få på plass eit nytt styre for 
meinigheitshuset. Vidare blir saka omtalt i Setesdølen den 24 september 2019 om ein 
uttalelelse frå Bente Vangdal Espenes i KA.  
Valle kommune sender brev til Kartverket den 27 september 2019 og Valle og Hylestad 
sokneråd sender brev til Kartverket den 3. oktober 2019. Soknerådet har dette som 
referatsak den 9. oktober 2019, og saka blir igjen omtalt i Setesdølen den 21. november 
2019. 
20. desember 2019 kjem brev frå Kartverket om at dei ikkje finn noko feil med overskjøtinga 
frå Valle og Hylestad sokn til Valle kommune med bakgrunn i at Kartverket har plikt til å rette 
opp i grunnboka når det er stor sannsynlighet for at grunnboka er feil ført. 
 
Møtehandsaming 
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Deres ref.:  Vår ref.:  Dato: 

    Sak/dok.: 19/40097-2 12.09.2019 

  Ark.: 346  

Klage over overføring av grunnboksheimel til Valle kommune 
 

Saken gjelder gnr. 40 bnr. 7 knr. 0940 Valle kommune 

 

Vi har fra Tarald Rike mottatt en klage på overføring av hjemmel til ovennevnte eiendom, 

Meinighetshuset i Valle. 

Gnr. 40 bnr. 7 ble ved tinglysing av skjøte 17.06.2011 med dokumentnr. 464209 overført fra 

Valle Menighetshus og til Valle kommune. På skjøtet fremkom overdrager som Valle og Hylestad 

sokn (Valle Menighetshus) orgnr. 976992482. I grunnboken stod hjemmelen på Valle 

menighetshus med løpenummer.  

Rike anfører at det må ha skjedd en feil ved tinglysingen ettersom vi godtok at Valle og 

Hylestad sokn disponerte over den faste eiendommen som angivelig tilhørte et annet 

rettssubjekt. Det er riktignok fremlagt kopi av møtereferat fra styremøte 18.03.2019 i 

Menighetshuset, der salg av menighetshuset har sært en sak på dette møtet.   

Rike har lagt ved et brev med vedlegg som han har sendt til Valle kommune og Valle og 

Hylestad sokn, vi legger altså ikke ved de innsendte dokumentene, da de synes å være kjent for 

dere.  

Før vi tar stilling til kravet om retting ber vi om uttalelse fra dere om denne saken. 

Herunder en redegjørelse om hva som er soknets oppgaver og hva soknet kan disponere over.  

Frist for uttalelse settes til 15.10.2019. 

 

Med vennlig hilsen 

 

Haldis Framstad Skaare 

Registerfører 

mailto:tinglysing@kartverket.no
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Dokumentet sendes uten underskrift. Det er godkjent i henhold til interne rutiner. 

 

Mottaker: VALLE KOMMUNE 

VALLE OG HYLESTAD SOKN 

  

 

Kopi Tarald K Rike 

  



Kartverket 

Eiendomsdivisjonen 

Postboks 600 Sentrum 

3507 HØNEFOSS 

 

 

 

 

 
Vår ref.:  170252/23379  Dato: 27. september 2019 

 

 

 

 

 

ANG. KLAGE OVER OVERFØRING AV GRUNNBOKSHEIMEL TIL VALLE KOMMUNE 

 

Valle kommune har oversendt brev frå Kartverket datert 12. september 2019 om klage 

over overføring av grunnboksheimel til gnr. 40, bnr. 7 (menighetshuset) i Valle kommune, 

frå Valle og Hylestad sokn til Valle kommune. Underteikna representerer Valle kommune.  

Valle kommune meiner at klagen ikkje kan føre fram. Dette grunnar seg på følgjande: 

1. Klagarane har ikkje rettsleg interesse etter tinglysningsloven § 3, jf.tvisteloven § 1-3. 

I protokoll frå «konstituerande og avviklande styremøte» 1. november 2011 heiter det 

mellom anna: «Valle kommune har overteke huset frå 1/7-11. Vi har difor ikkje noko 

hus å styre over og avviklar oss sjølve frå i dag.» 

Frå dette tidspunktet har det ikkje eksistert noko styre for menighetshuset, og 

avsendarane av klage datert 12. august 2019 må vurderast som privatpersonar. Ein 

legg til grunn at avsendarane er medlemmer i Den norske kyrja, men dette er i seg 

sjølv er ikkje tilstrekkeleg til å ha klagerett over vedtak om overføring av 

grunnboksheimelen.  

Klagen kan dermed ikkje føre fram.  

2. Valle og Hylestad sokn var eigar av menighetshuset. 

Etter kirkeloven er «menighetsrådet» det organ som «treffer avgjørelser og opptrer på 

vegne av soknet når det ikke er fastsatt i eller i medhold av lov at myndigheten er lagt 

til kirkelig fellesråd eller annet organ».  

Valle menighetshus har eigne vedtekter (kalla «Lover for Valle menighetshus») frå 15. 

august 1965. I § 1 i desse vedtektene heiter det: «Valle Menighetshus er eit lokal for 

heile soknet. Det høyrer til Valle kyrkjelyd og må difor nyttast i samsvar med dette.» 
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Valle kommune forstår vedtektene slik at eigarskap til menighetshuset ligg hos 

soknet, og dermed under soknerådet, som er den grunnleggjande juridiske eininga 

innafor Den norske kyrkja.  

Vedtektene for menighetshuset § 4 lyd som følgjer: «Til å ordne med huset vel ein eit 

styre på fem medlemmer og tri varamenn.»  

Valle kommune forstår vedtektene slik at styret etter § 4 er eit driftsstyre som skal 

«ordne med huset». Driftsstyret skal forvalte huset, dei er ikkje eigar av huset, 

eigarskapet ligg hjå Valle kyrkjelyd ved soknerådet.  

Når det i grunnboka stod «styret for Valle menighetshus» må dette tolkast i tråd med 

«Lover for Valle menighetshus» og kyrkjelova, som begge angjer soknet som rette 

eigar av menighetshuset. Soknet er eit eige rettsubjekt, medan styret for 

menighetshuset aldri har vore eit eige rettssubjekt.  

Valle kommune mener at Kartverket har gjort ei korrekt vurdering då det vart 

akseptert at Valle og Hylestad sokn disponerte over eigedomen.  

3. Styret for huset har slutta seg til overføringa og er deretter lagt ned. 

Sjølv om Kartverket, trass det som er nevnt over, skulle komme til at Valle og Hylestad 

sokneråd ikkje kunne disponere over eigedomen, meiner kommunen at klagen likevel 

ikkje kan føra fram.  

Kommunen viser til at driftsstyret i sitt vedtak av 11. november 2011 «avvikla oss 

sjølve».  Bakgrunnen for dette vedtaket var overføringa av huset til kommunen, og 

gjennom dette vedtaket har også driftsstyret akseptert at Valle kommune overtok 

huset i 2011.  

To av klagarane har signert protokollen frå 2011 (Aspholm og Homme), medan dei 

andre avsendarane av klagen ikkje var i styret for menighetshuset i 2011. For dei 

som var medlemmer av driftsstyret i 2011 framstår klagen å være i strid med 

vedtaket som styret for menighetshuset, inkludert Aspholm og Homme, aksepterte i 

2011.  

På denne bakgrunn meiner Valle kommune at krav om retting av grunnboka ikkje kan 

føre fram.  

 

Med vennlig hilsen 

 

ADVOKATFIRMAET INTERJURIS DA 

 

 

Lars Gunnar Nag 

Advokat 
lgn@interjuris.no 



Valle og Hylestad  
Sokneråd 
 

Sæbyggjen 

4747 Valle 

Mobil: 97784706 

post@valle.kyrkja.no 

Valle 2019-10-03 

 

Kartverket 

Eiendomsdivisjonen 

Postboks 600 Sentrum  

3507 Hønefoss 

Sak/dok.: 19/40097 

 

ANG. KLAGE OVER OVERFØRING AV GRUNNBOKSHEIMEL TIL VALLE 

KOMMUNE 

Ein syner til brev frå Kartverket av 12.9.19 om klage over overføring av grunnboksheimel til 

Valle kommune. Ein syner vidare til tidlegare innsendt dokumentasjon til Kartverket frå Tarald 

Rike, herunder reglar for Valle meinigheitshus.  Av desse framstår styret for Valle meinigheitshus 

som et utval på vegner av soknet ved Soknerådet, sett til å forvalte huset innanfor visse sette 

avgrensingar i reglane. Det går tydeleg  fram at huset er eigd av Valle Kyrkjelyd, sjå her § 1 i 

reglane. I tillegg er det Valle kyrkjelyd som har vedteke reglane. 

  

For at det skal kallast ei foreining eller ei stifting, må organisasjonen være sjølveigande.  Trass i at 

foreininga har både årsmøte, røysteføre medlemar og eit styre, eig ikkje foreininga huset. Huset er 

eigd av Valle kyrkjelyd. Her er det skjedd ein feil på tidspunktet for tinglysinga av 

grunnboksheimelen i 1965.  Det er også tydeleg at styret ikkje har høve til å foreta regelendringar, 

eller disponere rettsleg over eigedomen på anna vis enn det som er skrive i Lovar for Valle 

meinigheitshus. I tillegg så må alle medlemene i styret være medlemar av kyrkjelyden.  

  

Det framstår følgjeleg som at styret for Valle meinigheitshus meir er et utval som skal sørgje for 

forvaltninga av huset ut frå tydeleg utforma reglar laga av Valle kyrkjelyd, enn at det ligg føre 

nokon reell kompetanse til å handle rettsleg på eigne vegner i høve huset.  

  

At ikkje Valle kyrkjelyd står som heimelshavar kan også knytte seg til at det i 1965 var  rettsleg 

usikkert om soknet ved soknerådet var eit rettssubjekt. Difor har ein mange kyrkjer og 

kyrkjegardar som står med heimel på blant anna kommunen men også på stiftingar, foreiningar 

og privatpersonar, sjå her rundskriv av 2002 som skriv om denne situasjonen 



https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/rundskriv-v-62002-b/id109003/. I tillegg hadde 

ein også ein del situasjonar der det blei oppretta «fiktive» stiftingar på grunn av soknet si usikre 

stilling som rettssubjekt, slik at ein skulle sikre at eigedomsretten til kyrkjelege bygg ikkje fall i gale 

hender. Difor har ein også vedtak om opphevingar av slike stiftingar i kyrkjelova sin § 41 (2). 

 

For Valle og Hylestad sokneråd 

 

 

A. K. Ringstad 

kyrkjesjef 

 

 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/rundskriv-v-62002-b/id109003/
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VALLE OG HYLESTAD SOKN 

Postboks 8 

4746 VALLE 

 

 

 

 
   

  
   

 

Deres ref.:  Vår ref.:  Dato: 

    Sak/dok.: 19/40097-10 20.12.2019 

  Ark.: 346  

Avslag på krav om retting av grunnboken 
 

Saken gjelder gnr. 40 bnr. 7 i knr. 0940 Valle kommune 

  

Vi viser til henvendelse fra Tarald Rike mottatt her 19.08.2019 hvor dere ba oss rette 

grunnboken fordi dere mener at Valle og Hylestad sokn ikke kan disponere over ovennevnte 

eiendom. Dere ber om at eiendommen blir tilbakeført til Valle Menighetshus ved et reetablert 

styre.  

 

Statens kartverk Tinglysing kan ikke etterkomme anmodningen.  

 

En mer utfyllende forklaring følger nedenfor. 

 

Fakta i saken  

Ved tinglysing av skjøte 17.06.2011 med dokumentnummer 464209 ble gnr. 40 bnr. 7 overført 

fra Valle Menighetshus og til Valle kommune. På skjøtet fremkom Valle og Hylestad sokn (Valle 

Menighetshus) orgnr. 976992482 som overdrager. I grunnboken stod hjemmelen på Valle 

menighetshus med løpenummer.  

 

På bakgrunn av henvendelsen sendte vi et varsel om retting av grunnboken til ny 

hjemmelshaver til eiendommen, Valle kommune, samt Valle og Hylestad sokn som faktisk 

overskjøtet eiendommen til Valle kommune.  

 

Vi har mottatt tilbakemeldinger fra både Valle kommune og Valle og Hylestad sokn  

 

Anførsler 

Rike anfører at det må ha skjedd en feil ved tinglysingen av skjøtet 17.06.2011 dokumentnr. 

464209 ettersom vi godtok at Valle og Hylestad sokn disponerte over den faste eiendommen 

som angivelig tilhørte et annet rettssubjekt. Rike har lagt frem omfattende dokumentasjon som 

viser eiendommens historikk.  

 

Valle kommune ved rådmannen har bedt adv. Lars Gunnar Nag, advokatfirmaet Interjuris, om 

en vurdering av saken. Det fremkommer av advokatens vurdering at han mener at klagerne 

ikke har rettslig interesse. Det har ikke eksistert noe styre siden 2011, han mener derfor at de 

som fremsetter klagen kun klager på vegne av seg selv. 

mailto:tinglysing@kartverket.no


 

- 2 - 

 

Videre anføres det at Valle og Hylestad sokn var eier av menighetshuset. Det er menighetsrådet 

som treffer avgjørelser på vegne av soknet, jfr. bestemmelse i kirkeloven. De vurderer 

vedtektene for Valle menighetshus slik at eierskapet til eiendommen er lagt til soknet, jf. 

vedtektene § 1. Det er soknerådet som da har hjemmel til å selge eiendommen til kommunen. 

 

Til slutt anføres det at styret for menighetshuset har nedlagt seg selv som følge av at huset ble 

solgt. Det bemerkes at to av dem som undertegner klagen var tidligere styremedlemmer og de 

mener at skifte av standpunkt ikke kan rokke ved et tidligere vedtak. Kommunen mener derfor 

at de må vurderes som privatpersoner. 

 

Vi har også fra Valle og Hylestad sokn mottatt innsigelser til anmodningen om retting. 

Soknerådet er av den oppfatning at styret for menighetshuset er satt til å forvalte huset 

innenfor lovene som gjelder for menighetshuset, men at huset er eid av Valle kirkelyd. Det 

fremkommer ikke av lovene at de kan disponere rettslig over eiendommen. De mener derfor at 

det har skjedd en tinglysingsfeil, når hjemmelen står på styret i Valle Menighetshus, styret er 

ikke eget rettssubjekt og det er heller ikke foreningen. 

 

De mener videre at årsaken til at soknet ikke står med hjemmel til eiendommen, skyldes at det 

i 1965 var usikkert om soknet ved soknerådet var et eget rettssubjekt.  

 

 

Vår vurdering 

I følge grunnboken var hjemmelen registrert på Styret i Valle menighetshus med løpenummer. 

De fikk hjemmel etter kunngjøringsprosess etter tinglysingsloven § 38a, tinglyst 11.07.1964 

dokumentnr. 1301. 

 

Det er fremlagt lover for Valle menighetshus der det fremkommer i § 1 at menighetshuset er et 

lokale for hele soknet og det hører til Valle kirkelyd. Til å ordne med huset skal det velges et 

styre, jfr. § 4 i nevnte lover.   

 

Vi skal rette grunnboken når vi blir oppmerksomme på at den er uriktig, eller når det på annen 

måte er gjort feil. Feilen må være klar og uomstridt. I tillegg må det være klart hvordan 

grunnboken skal rettes. Dette følger av tinglysingsloven § 18 og rettspraksis.  

 

I Høyesteretts kjæremålsutvalgs kjennelse av 19.06.1997, Rt-1997-1154 var spørsmålet om 

hvordan tinglysingsloven § 18, skulle tolkes.  

"Lagmannsretten har lagt til grunn at det for retting etter tinglysingsloven § 18 må 

kreves en høy grad av sannsynlighet for at grunnbokens innhold er uriktig. 

Kjæremålsutvalget er enig i dette, og kan ikke se at det er noen feil ved 

lagmannsrettens tolkning av tinglysingsloven § 18 når retten ut fra opplysningene i 

saken ikke har funnet det klart at vilkårene for retting foreligger.”  

 

I Borgarting lagmannsretts kjennelse av 03.01.1999 (LB-1998-3543) hadde 

tinglysingsdommeren rettet grunnboken i medhold av tinglysingsloven § 18. Lagmannsretten 

kom til at den tvil som kunne knyttes til dokumentet, sammen med den grunnboksføringen som 

var foretatt, innebar at det ikke var grunnlag for retting. Lagmannsretten uttaler at: 

”Retting etter tinglysingsloven § 18 skal skje i de helt klare tilfellene: Er det tvil om det 

foreligger en feil, vil vilkårene for å rette ofte ikke være til stede. Dette gjelder både når 

tvilen knytter seg til hva som er den riktige forståelsen av det dokumentet saken gjelder, 

og når tvilen gjelder om den registreringen som er foretatt, er uriktig eller ikke, jf. Rt-

1997-1154.”  

 

Borgarting lagmannsrett har inntatt samme standpunkt i LB-2007-110872 og LB-2007-179922. 



 

- 3 - 

 

I vår sak er det åpenbart en tvist mellom de som mener at soknerådet kunne disponere over 

eiendommen og ikke.  

 

I Borgarting lagmannsretts avgjørelse LB -2019 93725 uttaler retten at  

"Den underliggende tvisten, herunder om NN har fått en betydelig gave fra uskifteboet i 

strid med arveloven, er en materiell tvist som det ikke tilligger tinglysingsmyndigheten – 

heller ikke lagmannsretten etter anke – å avgjøre, jf. også LB-2015-84631." 

 

Det vises også til ”Tinglysingsloven med kommentarer”, Austenå m fl, 9 utg 1990 s 158: ”For at 

retting kan skje må det kreves en forholdsvis høy grad av sannsynlighet for at grunnbokens 

innhold er uriktig, jf. A 84-8. Er dokumentet først tinglyst, foretas ikke retting med mindre det 

er på det rene at tinglysing ikke skulle ha skjedd. Tinglysingsdommeren tar ikke standpunkt til 

en eventuell tvist om det underliggende rettsforhold, se A 84-6”. 

 

Dette standpunkt har også gode grunner for seg. Rett nok gjør ikke tinglysing i seg selv en 

avtale ”mer gyldig” eller ”mer bindende” enn det underliggende rettsforhold tilsier. Tinglysing i 

seg selv gir kun rettsvern, jf. de prinsipper om positiv og negativ troverdighet som tinglysing 

bygger på og som blant annet kommer til uttrykk i tinglysingsloven §§ 20, 21 og 27.  

 

Etter at vi har gjennomgått saken, mener vi at det vilkårene for å rette grunnboken etter 

tinglysingsloven § 18 er tilstede. 

 

Ankeadgang 

Dere og andre med rettslig interesse kan anke denne avgjørelsen til Borgarting lagmannsrett. 

Ankefristen er én måned fra den dagen dere fikk eller burde skaffet dere kjennskap til 

avgjørelsen, jf. tinglysingsloven §§ 10, 10a og 10b. Fikk dere melding om avgjørelsen i 

rekommandert brev, blir ankefristen regnet fra den datoen brevet ble sendt.  

 

I anken må dere vise til hvilken avgjørelse det gjelder og begrunne hvilken endring dere   

ønsker. Anken sender dere til oss. Etter at vi har behandlet anken, sender vi den videre til 

lagmannsretten, som avgjør saken. 

 

Hvis dere vil anke, er gebyret for behandling av anken seks ganger rettsgebyret, til sammen  

6 900 kroner, jf. rettsgebyrloven § 23a. Betal gebyret til Statens kartverks konto  

6345 05 02415 og merk innbetalingen med matrikkelnummer (knr. gnr. bnr. fnr. snr.). Gebyret 

må være betalt innen ankefristen. Manglende betaling kan føre til at anken blir avvist. 

 

Kravet om forskuddsvis betaling gjelder ikke offentlige organer eller advokater med rett til 

etterskuddsvis betaling. 

 

Praktisk informasjon 

Det finnes mye nyttig informasjon på våre nettsider www.tinglysing.no og www.seeiendom.no. 

Ta også gjerne kontakt med vårt kundesenter på telefon 32 11 80 00. Kundesenteret er åpent 

alle hverdager fra klokken 09.00 til 15.00.  

 

Med vennlig hilsen 

 

Einar Nordengen                            Haldis Framstad Skaare 

Registerfører                                  Registerfører 

 

http://www.tinglysing.no/
http://www.seeiendom.no/
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Dokumentet sendes uten underskrift. Det er godkjent i henhold til interne rutiner. 

 

Mottaker: VALLE KOMMUNE 

Tarald K Rike 

VALLE OG HYLESTAD SOKN 
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